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țtvitneLe zile Ne-am pregătit 
din vreme

*1

gospodăria agricolă de stat Odobești, regiunea CJalați, strugurilor pentru vinificație este în toi.In aceste zile la recoltatul

Colectiviștii din comuna Duda, raionul Huși, regiunea Iași, zoresc în aceste zile pregătirile pentru în- sămînțările de toamnă. în acest scop s-a trecut la condiționarea întregii cantități de 110 tone sămînță și au fost trimise din vreme la laborator probe de semințe din soiurile Bezostaia și nr. 301, pentru analize. Pe de altă parte, colectiviștii recoltează și porumbul de pe cele 170 de hectare, eliberînd terenul de coceni în vederea pregătirii acestuia pentru însămînțări. în urma lor mecanizatorii din brigada a XX-a de la S.M.T. Huși, de sub conducerea șefului de brigadă Toa- der Gheuca, prin arături, discuit și grăpat pregătesc terenul ce va fi în curînd însămînțat.în fruntea tuturor acțiunilor s-au situat comuniștii Grigore Darie, Vasile Busuioc. Ion Leahu și Ion Mazilu.

pe timpul nopții de către tractoriștii \ 
de schimb.

Muncind cu vrednicie mecanizato
rii din brigada a VII-a condusă de 
tov. Aurel Bălună, care lucrează în 
această gospodărie, au arat peste 
600 de hectare. Dintre acestea cea 
mai mare parte sînt de pe acum 
gata pregătite pentru însămînțat. 
Cele mai mari realizări la arat 
le-au dobindit tractoriștii Mircea 
Geoloaica, Ion Lăzărică, Ștefan Cri- I 
veanu și Marin Bînea. Zilnic ei ară 
cite 5,5—6 hectare, depășindu-șiia de lucru cu 0,9—1,4 hectare, jȘi tractoriștii Ion Mitricună, Dumi
tru Șercău, Stan Lulă și alții din [ schimburile de noapte realizează în- I tre 3,5—4 hectare la arat.

Sus pe platou se află sediul ta- | 
berei brigăzii de tractoare. De aco- | io, cit cuprinzi cu ochii se vede cea 
mri mare parte a terenurilor gos- 

iei colective. M-a impresionat

Experiența anilor trecuți le-a ară
tat colectiviștilor din Rost, Urzica 
Mare, Bistreț, Catane Vechi, Negoiu, 
Boureni și Cioroiași, din raionul 
BăUești, regiunea Oltenia, că semă
natul griului de toamnă în epoca 
optimă, intr-un teren bine pregătit 
și îngrășat și folosindu-se sămință 
de soi, duce la obținerea de recolte 
bogate. In acest an, cu toată vre

ai neprielnică, gospodăriile colec- 
e de mai sus au dobindit produc- 

cuprinse între 1.460—2.016 kg. iu la hectar. Faptul acesta i-a de- ■minat pe colectiviștii de prin 
este locuri să grăbească mult rit- 
d de pregătire a terenurilor și să 
tacă la tnsămînțatul griului.
împreună cu directorul S.M.T.- u Băilești, tov. Gheorghe Coco- 
iu, am vizitat zilele trecute cîteva 
spodării colective din raza de ac- 
itate a stațiunii. Cu inginerul Do- bre Zamfirescu, agronomul gospodă

riei colective „Drumul Socialismu
lui" din comuna Rast, ne-am tntîl- nit in drum. Se ducea spre tarla- 

‘lele unde se începuse însămînțatul 
griului.

— Acum, după ce am terminat 
semănatul celor 100 hectare cu orz 
de toamnă și secară a venit și rin- 
dul griului, spunea inginerul Zam
firescu. Cu grîu avem de însămîn
țat nu mai puțin de 1.600 de hec
tare. Împreună cu brigada de trac
toare am organizat în așa fel lu
crul, incit să nu pierdem nici o oră 
bună de lucru în cîmp, să folosim 
cu întreaga capacitate de lucru toate 
semănătorile.

Din discuția purtată cu agronomul 
gospodăriei, am aflat că aici s-a 
acordat o atenție deosebită pregă
tirii terenurilor in vederea însămîn
țărilor. Bunăoară, arătura s-a exe
cutat și se execută de către trac
toriști la adîncimea de 23—25 cm 
adîncime, întrucît s-a constatat că 
la această adîncime nu se scot bo
lovani, iar tractoarele pot lucra cu 
plugurile echipate cu 3 trupițe. Ime
diat după arătură, terenurile sînt 
prelucrate cu tăvălugul inelar, apoi 
discuite și în sfîrșit grăpate cu un 
agregat format din 3 grape stelate. 
De menționat că arăturile se fac și

Agriculturii, rezultă că pînă Ia 20 septembrie au fost executate lucrări de pregătire a solului pe aproximativ 1.200.000 ha., ceea ce reprezintă 35 la sută din suprafața ce urmează să fie însămințată. în regiunile Dobrogea, Galați și București, unde unitățile agricole %u organizat recoltările de toamnă în primul rînd pe terenurile destinate însămînțărilor și folosesc din plin mijloacele mecanizate la arături, lucrările de pregătire a solului au fost efectuate în proporție de peste 50 la sută. O dată cu arăturile au fost încorporate sub brazdă peste 3.000.000 de tone de îngrășăminte naturale.
A fost* condiționată cea mai iar unitățile mare parte din sămînța necesară.în gospodăriile agricole de stat această lucrare a luat sfîrșit, iar în gospodăriile agricole colective se continuă schimbul semințelor necorespunzătoare cu semințe valoroase. A început tratarea semințelor cu antimălurice.Consiliul Superior al Agriculturii . recomandă SĂ SE GRĂBEASCĂ ales pentru ARĂTURILE ȘI SA SE TERMINE jN C£L MAJ SCURT TIMp CON DIȚIONAREA SEMINȚELOR. Atît lucrările de pregătire a solului, cît și semănatul, să se facă în toate gospodăriile potrivit indicațiilor institutelor de cercetări agricole, precum și ale consfătuirilor regionale privind agrotehnica griului. în acest scop, agronomi și conducerile S.M.T. și G.A.C. să urmărească permanent ca să se execute lucrări de calitate și la un nivel agrotehnic superior pentru a se asigura recolte sporite în anul viitor. (Agerpres)

Recomandările 
Consiliului Superior 

al Agriculturii

care 3.100.000 ha.
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L . început însămînțările de toamnă. Primele suprafețe au fost semănate cu grîu în regiunile din nordul țării, unde condițiile climatice impun ca această lucrare să se iacă mai timpuriu decît în cele pudice. în celelalte regiuni se seamănă plante! de nutreț.Peste! cîteva zile semănatul griului se va desfășura kiin plin în întreaga țară. în toamna aceasta se prevede să se knsămînțeze circa B.500.000 ha., din Eu grîu și secară.I Condițiile de executarea însămîn- lărilor de toamnă sînt mult îmbunătățite față de anul trecut. Tractoarele și mașinile agricole au fost din vreme revizuite și puse în stare de funcționare, i ■•-■■■ agricole socialiste au primit în acest an încă 7.500 tractoare, 2.400 pe semănători și alte utilaje. Sînt Estfel posibilități ca suprafața destinată culturii griului! să fie însă- piînțată cu mașinile.Au fost asigurate semințele necesare din soiurile cele mai corespunzătoare în fiecare regiune. Gospodăriile colective au i' _[cultura griului terenuri după bune [plante premergătoare, îngrășate și bine întreținute. De asemenea, cu Sprijinul inginerilor agronomi, au stabilit epocile și densitatea optimă kle însămînțare pentru fiecare soi în parte, precum și adîncimea de semănat.în toate regiunile țării au avut loc consfătuiri privind cultura griului, cu prilejul cărora s-au făcut cunoscute experiența dobîndită în aplicarea celor mai bune metode agrotehnice, precum și rezultatele institutelor de cercetări științifice.Din datele " Consiliului Superior al

culturii inginerii G.A.S.,

rt> podatn mod deosebit hărnicia colectiviș
tilor din Rast. Cimpul era împînzit 
de oameni. Se lucra la recoltatul po
rumbului și tăierea cocenilor, la 
scosul sfeclei de zahăr. Numeroase 
care și căruțe încărcate doldora, fie 
cu știuleți ori coceni, fie cu sfeclă 
de zahăr, se îndreptau la locul de 
depozitare.

— Zorim cu toate atelajele de 
care dispunem să eliberăm grabnic 
terenurile de culturi pentru a per
mite tractoriștilor să treacă neîntîr-

ION LEȘEANU

C. CIOBOTARU brigadier la gospodăria colectivă din comuna Duda, raionul Huși
Fertilizează terenul

(Continuare în pag. a 4-a)

Datorită aplicării regulilor a- grotehnice recomandate, colectiviștii din Frumușani, regiunea București, au obținut o recoltă frumoasă de porumb, fotografie: colectivistaMaria Darie la recoltat

Harnicii colectiviști din comuna Smîrdicasa, raionul Zimnicea, regiunea București, se preocupă intens de punerea unei baze trainice recoltei anului viitor. Astfel, ei au îngrășat cu gunoi de grajd peste 40 hectare însămînțat hectare au chimice.în munca de fertilizare a solului s-au evidențiat colectiviștii Valerică T. Mitroi, Petre St. Medințu, Gheor- ghe FI. Spătaru, Gheorghe Mitroi și alții.

din terenul ce va fi cu grîu, iar pe 280 împrăștiat îngrășăminte

Ritm intens recoltării
și vinificării strugurilor

Să folosim numai semințe de soiPrintre factorii importanți care garantează obținerea de producții mari de grîu la hectar, se numără și sămînța. Folosind semințe din soluri valoroase și aplicînd o agrotehnică adecvată diferențiată pe zone naturale, o serie de gospodării agricole de stat și colective au obținut an de an producții mari și constante.Se pune întrebarea care sînt condițiile ce se cer pentru ca o sămință să fie bună pentru însă- mînțat ?In primul rînd, sămînța trebuie să aparțină unui soi valoros, de mare producție, și care a fost raio- nat în zona respectivă. Repartizarea soiurilor pe regiuni naturale este cea arătată de Consiliul Superior al Agriculturii în recomandările făcute cu privire la cultura griului de toamnă pentru anul agricol 1962/63.Soiul respectiv trebuie să aibă o serie de însușiri fiziologice valoroa-

Ing. AUREL DANadjunct al șefului Secției de cereale și plante tehnice din Consiliul Superior al Agriculturii
se. In al doilea rînd, sămînța trebuie să aibă o valoare culturală ridicată, adică o puritate de cel puțin 97 la sută și o germinație de minimum 90 la sută. Sămînța mai trebuie să fie sănătoasă și să aibă bobul plin și mare (o greutate absolută cît mai mare).Pentru ca sămînța de soi să îndeplinească aceste cerințe, ea trebuie să fie condiționată și analizată în laboratoarele de controlul semințelor. Unitățile care, din diferite motive, n-au terminat încă condiționarea semințelor, trebuie să ia măsuri urgente pentru terminarea a-

Prinfr-o bună organizare a munciiGospodăria colectivă „7 Noiembrie", din comuna Cocargeaua, regiunea București, a recoltat pînă în seara zilei de 20 septembrie întreaga suprafață de 223 hectare cu floarea-soarelui și 650 hectare cu porumb. De asemenea, 450 de hectare au fost eliberate de coceni și arate pentru însămînțări.Paralel cu executarea arăturilor, colectiviștii au înmagazinat în sol [îngrășăminte naturale și chimice |pe 420 de hectare destinate însă

mînțărilor de toamnă. Tot în ultima vreme, gospodăria a însilozat 1.900 de tone de furaje, acțiunea conti- nuîndu-se prin însilozarea cocenilor de porumb și a capitulelor de floa- rea-soarelui.în fruntea acestor acțiuni află brigăzile de cîmp conduse Ion Mihaj și Ion Panait precum brigada de tractoare condusă Vasile Ghițiu.
se de Și de

cestei acțiuni și să trimită urgent probe la laborator pentru analiză, în același timp, e necesar ca laboratoarele de controlul semințelor să-și intensifice și să-și organizeze astfel munca incit să termine cît mai urgent analiza probelor mite.La decît zelor tin de analiză roșu, fapt ce constituie o garanție că sămînța respectivă va încolți și va da plante viguroase.O acțiune de importanță deosebită și care se desfășoară în prezent este schimbul semințelor de soi recunoscute ca bune de sămință și care se găsesc în bazele de recepție (C.R.R.), cu semințe comune care nu corespund pentru însămînțări (nu sînt din soiuri valoroase). Este necesar ca toate gospodăriile agricole colective care nu au asigurate încă semințe de soi, să treacă de urgență la schimbul semințelor pe care le dețin, cu semințe din soiuri valoroase. Gospodăriile agricole colective care doresc să schimbe grîul de sămință pentru a primi sămîn- ță din soiuri valoroase și nu pot da pentru aceasta grîu, pot face acest schimb pe alte produse (în echivalență). Este de datoria fiecărei gospodării și a tuturor organelor agricole să se preocupe îndeaproape de a- ceastă problemă, pentru ca fiecare unitate să însămînțeze în toamna aceasta numai semințe din soiuri va-

însămînțări nu se vor semințe care, în urma de laborator, au primit

D. LAURENȚIU corespondent

ACULT

pri-folosi anali- bule-

(Continuare în pag. a 4-a)

ATE
— 11 vedeți pe 

se apropie ? îmi 
contabilul Dumitru 
brigăzii noastre, Străulești, khni- 
cianul agronom Ion Manolescu. 
Pentru o bucată dc vreme ne pă
răsește ; pleacă peste două săp
tămîni la Facultatea de Xgrono- 
mie de Ia Craiova. Sîntem siguri 
că se va înapoia inginer, fiindcă 
e harnic și perseverent. In ulti
mii ani, brigada Străulești a fost 
mereu fruntașe pe gospodărie.

...Înalt, cu privirea îndrăzneață, 
hotărîtă, tov. Manotescu vorbește 
cu mîndrie, ârătînd larg u mina 
culturile. De aci, de pe platoul 
unde ne aflăm. ce domină îm- 
prejurimrile, se poate vedea și 
toată tarlaua cu sfeclă de zahăr, 
și livada, și via...

Unul dintre muncitorii fruntași 
ai secției, tov. Ștefan Sta:, se 

duce pînă la marginea tarlalei cu 
sfeclă, scoate o sfeclă și triumfă
tor vine cu ea. către noi.

— Cred că aiv mai bine de 6 
kg... Dar sînt sfecle care cîntă- 
resc mai mult...

tovarășul care 
atrase atenția 
Lascu. E șeful

Aflu că pe cele 8 hectare iri
gate de aci, a fost cultivată și 
sfeclă de zahăr, și sfeclă furaje
ră pentru consumul animalelor. 
Pe 4 hectare pe care s-au dat 
udări mai multe, producția este 
de 90.000 kg. la hectar, iar pe ce
lelalte 4 hectare & circa 25.000 
kg.

— Agrotehnica își spune cuvin- 
tul, subliniază tov. Manolescu. 
Așa au stat lucrurile și cu porum
bul pentru siloz, cultivat anul ăsta 
pe 10 hectare. In medie, am ob
ținut 50.700 kg. Ia hectar. Cînd 
l-am însilozat, avea 3,20 m. înăl
țime și niște știuleți în faza de 
lapte ceară, de toată frumusețea.

Tov. Manolescu ne poartă apoi în livadă, pentru a ne explica în 
ce fel s-a muncit, încît planul de 
producție la fructe a 
mai îndeplinit, ci și 

Dar via de pe 
ale brigăzii ?

fost nu nu- 
depășit, 
cele 8 hec-
11 întrebămtare

noi.
— Am obținut aproape 6.000 kg.

Ia hectar, fată de planul dte 5.000

kg. O parte din strugurii de masă 
— aproximativ 41 de tone, au fost 
livrați oamenilor muncii încă de 
acum două săptămîni — printre 
cele dinții unități agricole socia
liste din bazinul de aprovizionare 
al Capitalei. Și trebuie precizat că 
e vorba de o vie foarte bătrînă. 
Dar noi am executat lucrările de 
întreținere — 3 prașile, 4 stro
piri, cîrnitul etc. ca „la carte"...

...Din cile relatate de șeful 
brigăzii Străulești a gospodăriei 
de stat Mogoșoaia, am reținut că 
oamenii de aci deși fruntași pe 
unitatea lor, nu se declară deloc 
mulțumiți cu rezultatele obținute. 
Ei știu că aplicînd metodele îna- 

dobîndi 
viitor, 
să în-

intale agrotehnice pot i 
rezultate și mai bune, pe 
Pentru aceasta 
vele

Si
iată
deși
la facultate pentru a-și însuși în 
și mai mare măsură știința agri
colă.

m'ereu.
cel dinții 
— însuși 
trecut de

însă trebuie

exemplu îl 
șeful brigăzii care
30 de ani pleacă

~r îs«a

se intensifice și strîngerea recoltei de struguri. Gospodăriile agricole colective și centrele de vinificare trebuie să respecte cu strictețe graficele de recoltare’și vinificare. Producția de struguri fiind mai bună decît în anul trecut' este necesar ca, odată cu grăbirea culesului, centrele de vinificare să. folosească întreaga capacitate a utilajelor, organizînd la nevoie lucrul în trei schimburi, pentru înlăturarea pierderilor și obținerea unor vinuri de bună calitate, în podgoriile din nordul țării este necesar să se urmărească cu multă grijă mersul coacerii strugurilor pentru ca recoltarea și vinificarea să înceapă pe soiuri, în perioada optimă și să se termine cît mai repede, în toate podgoriile este indicat să se intensifice recoltarea strugurilor de masă ca să se asigure pentru consumul populației cantități cît mai mari de struguri și pe o perioadă cît mai lungă. Unitățile agricole socialiste au - posibilități să depășească sarcinile privind livrarea de struguri de masă potrivit contractelor încheiate cu întreprinderile și organizațiile comerciale și cooperatiste. Atît unităților producătoare, cît și celor comerciale li se recomandă să dea toată atenția sortării, ambalării, transportării și desfacerii strugurilor pe piețe.

La Consiliul Superior al Agriculturii și Ministerul Industriei Alimentare s-au analizat datele primite de la regiuni privind culesul și vini-; ficarea strugurilor. Din acestea rezultă că pînă acum s-au cules 40.00(1 ha de vie și s-au vinificat peste 20.000 vagoane de struguri. în regiunea București a fost recoltată mai mult de jumătate din suprafața ocupată cu vii, iar în regiunile Dobro- gea și Oltenia peste 30 la sută. în a- ceste regiuni, multe unități agricole socialiste și-au organizat culesul potrivit graficelor stabilite împreună cu centrele de vinificare. Astfel ele asigură culesul în perioada optimă și obținerea unor vinuri de bună calitate.în unele regiuni cu mari suprafețe de vii, ca Galați, Ploiești și Argeș, deși strugurii sînt în faza de coacere deplină, iar creșterea în greutate a boabelor și acumularea zahărului a stagnat, culesul și vinificarea nu se execută cu toate mijloacele.Potrivit datelor Institutului meteorologic se prevede pentru sfîrși- tul lunii septembrie și începutul lunii octombrie o perioadă ploioasă și rece. Luna octombrie va fi mai rece decît normal. în aceste condiții, culesul și vinificarea strugurilor trebuie mult grăbite, organizîndu-se în așa fel muncile încît paralel cu celelalte lucrări agricole de toamnă să

IONEL TRIFU corespondent

(Agerpres)
Prin cîteva unităti viticole 

din regiunea PloieștiCondițiile climatice din ultimele luni au grăbit coacerea strugurilor cu cîteva săptămîni față de alți ani. Urmărind, zi de zi, mersul coacerii strugurilor, viticultorii numeroase gospodării de stat colective din regiunea Ploiești început culesul atunci cînd în boabă s-a acumulat cantitatea de zahăr necesară obținerii tipului de vin stabilit pentru soiul sau plantația respectivă. Viticultorii din gospodăriile de stat Valea Călugărească și Urlați, ori cei din gospodăriile colective din Vadu Săpat,

dinȘi au

Mai multa atenție însilozârilor
Preocupîndu-se cu grijă de cre

area unei însemnate rezerve de 
furaje, Consiliul agricol al raionului 
Buhuși, la îndrumarea comitetului 
raional de partid, a dat indicații 
gospodăriilor colective să însilozeze 
cantități cît mai mari de furaje. In 
majoritatea unităților din raion 
munca de însilozare a fost temeinic 
organizată. Pînă zilele trecute, în 
comunele raionului Buhuși au și fost 
însilozate 15.400 de tone furaje. La 
gospodăria colectivă din Goșmani de 
exemplu, s-au însilozat 1.900 tone, 
față de 1.400 tone cît prevede pla
nul, iar la cea din Bahna 750 tone. 
Bine se desfășoară însilozatul po
rumbului și la gospodăria colectivă 
din comuna Costișa. Aici, colectiviș
tii însilozează, pe lingă porumb și 
rogozuri, coceni de porumb, vrejuri 
din grădina de legume etc. Pînă de 

| curînd, membrii acestei gospodării 
au însilozat 1.325 tone de furaje, i adică cu 250 tone mai mult decît 
și-au propus. Și la gospodăria colec
tivă din Podoleni se obțin rezultate 
bune la însilozări. Pe lingă porumb, 
aici se însilozează frunze de sfeclă, 
mohor, vreji de dovleci, coceni 
porumb în amestec cu frunze și 
lete de sfeclă și altele.

Sînt însă în raionul Buhuși 
unele gospodării colective unde, ca 
urmare a slabei organizări a mun
cii și a lipsei de preocupare mani
festată de unii specialiști și de con- 

> siliile de conducere, însilozatul fu
rajelor se desfășoară „în pas de 
melc“. La gospodăria colectivă din 
comuna Blăgești, de exemplu, pînă 
acum s-au însilozat doar 250 tone, 
din cele 810 prevăzute. Tot așa de i încet se însilozează și la gospodă
riile colective din comunele Roznov 
sau Betești.

In raionul Piatra Neamț există, 
de asemenea, numeroase gospodării 

\ colective unde acțiunea de însilo
zare a furajelor se desfășoară bine.

La gospodăria colectivă din Talpa, 
de exemplu, s-au luat măsuri din 
vreme pentru însilozarea a peste 300 
tone cu nutrețuri diferite. Acum, aci 
se însilozează de zor porumbul. Re
zultate bune s-au obținut și la gos-

Unele constatări din 
gospodăriile colective 
din raioanele Buhuși 

și Piatra Neamț, 
regiunea Bacău

co-

de 
co-și

podăriile agricole colective din 
munele Dochia, Bălănești și Girov 
din acest raion.

In general însă, în gospodăriile 
colective din raionul Piatra Neamț, 
ritmul lucrărilor de însilozare a fu
rajelor se desfășoară nesatisfăcător. 
Pînă de curînd, aci s-au însilozat 
doar 35 la sută din furajele plani
ficate. Acest lucru dovedește că con
siliul agricol raional și consiliile de 
conducere ale unor gospodării colec
tive n-au acordat atenția cuvenită 
pregătirii și bunei desfășurări a 
muncii de însilozare a furajelor.

Gospodăria colectivă din Gîrcina, 
de pildă, are posibilități mari pen
tru dezvoltarea creșterii animalelor. 
Pentru aceasta e nevoie ca o primă 
condiție, să se asigure furajele ne
cesare. Se impune deci ca membrii 
gospodăriei să grăbească recoltarea 
finului de pe 65 de hectare de fi
nețe, acțiune care abia a început, 
dar care trebuia efectuată încă în 
perioada pînă la 15 august. Rămasă 
în urmă este și acțiunea de însilo
zare a furajelor ; pînă acum cîteva 
zile s-au realizat doar circa 550 tone 
din cele 920 tone planificate.

Cam la fel stau lucrurile și la gos
podăriile colective din comunele Bo- 
deștii de Jos și Mărgineni, unde to- 
cătorile nu sînt folosite cu întreaga 
lor capacitate de lucru.

La gospodăria colectivă din Dra- 
gomirești, există mari posibilități 
pentru folosirea la însilozat a mul
tor alte resurse locale. Dar acestui 
lucru nu i se acordă suficientă aten
ție. O parte din vină o are și ingi
nerul agronom, tov. loan Constanti- 
nescu, care nu îndrumă pe colecti
viști să folosească cum trebuie re
zervele existente în vederea sporirii 
bazei furajere. Nici la Ghigoiești,

și Mărgineni nu se folosesc resur
sele locale.

Față de cele arătate mai sus, se 
impune ca atît în gospodăriile co
lective din raionul Buhuși, cît și cele 
din raionul Piatra Neamț, să fie 

, luate măsuri menite să ducă la in
tensificarea acțiunii de însilozare a 
furajelor, pentru realizarea unei re
zerve cît mai mari de nutrețuri mu
rate.

.Totodată, gospodăriile colective 
trebuie îndrumate să strîngă la timp recolta de fin și să o depozi
teze în bune condițiuni.

! TEODOR STANCIUcorespondent

Pietroasele și Ulmeni, de exemplu, au cules pînă la 23 septembrie, cantități mari de struguri pentru vin. Viticultorii din G.A.S. Valea Călugărească; de exemplu, au recoltat și vinificat mai bine de 60 vagoane de struguri. De asemenea, colectiviștii din Pietroasele au cules și predat la centrul de vinifi- câție Vinalcool din Ulmeni, peste 31 vagoane struguri din soiurile de vin, iar cei din Vadu Săpat și Fîn- tînele au dus și ei la centrul Vinalcool din Vadu Săpat 6,1 și respectiv 7,2 vagoane de struguri.Dar trebuie spus că în cele mai multe gospodării . colective, mari producătoare de struguri, > culesul strugurilor pentru vin n-a început încă sau se desfășoară foarte încet. Colectiviștii din Valea Călugărească, de pildă, deși au de cules peste 50 vagoane struguri de vin n-au recoltat pînă la 23 septembrie nici un kg. Conform planificării te, centrului Vinalcool din localita- ei trebuiau să culeagă, începînd
V. CAZACU

(Continuare în pag. a 4-a)

La gospodăria colectivă din » Ștefănești, regiunea Argeș, | însilozatul furajelor necesare 4 hrănirii animalelor pe timpul ț iernii se apropie de sfîrșit. {________
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începui bunNe mai despart doar cîteva săptă- mîni de începerea noului an de în- vățămînt agrozootehnic de masă și este firesc ca în toate regiunile țării evenimentul acesta să fie, alături de problemele campaniei de toamnă, în atenția sfaturilor populare regionale și raionale, consiliilor agricole, a fiecărei gospodării agricole colective, G.A.S. și S.M.T. Unele măsuri importante în această direcție au fost luate și de Consiliul agricol regional Bacău. Astfel, fiecare consiliu agricol raional a comunicat numărul decercuri cu durata de 3 ani care vor funcționa începînd din acest an, numărul de cursanți și necesarul de manuale pentru a- ceștia. După centralizarea propunerilor se prevede ca în acest an să se deschidă un număr de 1.062 de cercuri care vor cuprinde 49.623 de cursanți. Ponderea cea mai mare o au cercurile de învăță- mînf din gospodăriile agricole colective. Cele 991 de cercuri planificate vor cuprinde 46.975 de membri colectiviști care lucrează în diferite sectoare de activitate și în special în cultura plantelor de cîmp șj creșterea animalelor. întructt în unele gospodării colective din regiune legumicultura, pomicultura și viticultura dețin suprafețe însemnate șl angrenează în procesul de producție un număr important de colectiviști, au fost prevăzute, șl acesta e tip lucru bun, 99 de cercuri legumicole, 53 de cercuri pomicole șl 23 de cercuri viticole. De exemplu, în raionul Adjud, în care se află numeroase gospodării colective care au suprafețe importante cultivate cu vie vor funcționa 21 cercuri viticole la care au fost prevăzutî aproape 1.450 de membri colectiviști.Un fapt care ne atrage atenția asu_ pra preocupării atente a consiliului agricol regional pentru pregătirea deschiderii noului an de tnvățămînt agrozootehnic de masă 11 constituie ținerea ședinței de instructaj cu lectorii privind organizarea, metodica de predare și conținutul învățămîn- tului. Ținut în zilele de 13,14 și 15 septembrie la Centrul școlar agricol Trifești, la instructaj au participat 200 de lectori-ingineri și medici veterinari din toate raioanele regiunii Bacău.Metodiști cu experiență au prezentat în fata lectorilor expuneri despre metodica predării cunoștințelor agrozootehnice ca și despre folosirea materialului intuitiv tn sprijinul însușirii lecțiilor predate. De asemenea, au fost ținute în irța lectorilor două lecții model despre „Cui. tura florii-soarelui“ și „Plantarea livezilor tinere", iar unul din specialiștii Stațiunii experimentale agricole din Seculenl a prezentat problema organizării loturilor demonstrative.După predarea lecțlilor-model au urmat discuții, s-au făcut o seamă de propuneri folositoare. Cea de a treia zi a instructajului a fost consacrată unei vizite la Stațiunea experimentală agricolă Secuieni.Pregătirile pentru începerea anului de învățămînt agrozootehnic de masă Cunosc și alte aspecte interesante.

Pe plan regional vor fi editate (se află tn lucru) instrucțiuni privind organizarea loturilor demonstrative, recomandări agrotehnice pentru regiunea Bacău privind cultura griului, ca și unele planșe de pomicultură.La regiune au sosit de asemenea, 18 titluri de diafilme trimise de Consiliul Superior al Agriculturii șl rea. lizate în Studioul „Alexandru Sahia", iar la Comitetul de Cultură și Artă trei conferințe tipărite în sprijinul ciclurilor de conferințe care vor funcționa în cadrul căminelor culturale.Primele măsuri luate ne arată că datorită sprijinului și îndrumării comitetului regional de partid s-a făcut un început bun In ceea ce privește pregătirea și organizarea noului an de învățămînt agrozootehnic de masă. Hotărtrea C.C. al P.M.R. și a Consiliului de Miniștri privind dezvoltarea și îmbunătățirea învățămîn- tului agricol a trasat ca sarcină organizarea unor cursuri agrozootehnice de 3 ani care să răspundă cu eficientă noilor sarcini care stau in fata agriculturii noastre ca urmare a încheierii procesului de colectivizare. Existența unui mare număr de cadre de specialiști în unitățile agri, cole socialiste, acolo unde se hotărăște soarta producției, va asigura începînd din acest an o conducere calificată a activității In cercuri. Se cere ca pînă la începerea învățămîn. tulul fiecare lector să întocmească cu grijă programul de lecții al cercului, astfel încît acest program să corespundă specificului de producție al unității, să dea cursanților noțiunile de bază deosebit de necesare muncii lor, să aibă In vedere planul de dezvoltare în anii viitori, a gospodăriei colective respective.Noul an de învățămînt va cuprinde, în regiunea Bacău, un număr mare de oameni al muncii din agricultură și aceasta este dovada unui interes de netăgăduit. Totuși ni se pare că In propunerile făcute de unele consilii agricole raionale nu se reflectă întocmai instrucțiunile date în ceea ce privește numărul de cursanți pentru fiecare cerc, în unele raioane cu condiții asemănătoare, în cadrul aceluiași număr de forme de învățămînt s-au făcut planificări diferite de cursanți. Semnalăm acest lucru pen- tru a se adinei această analiză și ca să se aducă corectările necesare, căci timpul mai permite incă asemenea măsuri.
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Despre noul an 

de învățămînt 
agrozootehnic de masă

In timpul liber la biblioteca gospo dariei de stat Puchenii Mar), regia nea Ploiești
Un harnic președinte

de gospodărie colectivă

LUCIAN CUKSARU

Pavel C. Dumitru, președintele 
gospodăriei agricole colective „30 
Decembrie’ din comuna Turbați, ra
ionul Răcari, se bucură de multă 
stimă și apreciere din partea consă
tenilor săi. Și aceasta o demonstrea
ză și mai mult faptul că zilele tre
cute, organizația de partid din gos
podărie l-a primit pe Pavel C. Du
mitru tn rândurile ei,

Au fost mulți comuniști care au luat curîntul cu acest prilej și au vorbit despre tui om 
vel C. 
Vasile ani. El în muncile 
încredințate 
la bun sfîrșit cu rivnă, cu seriozi
tate și demnitate de om vrednic și cinstit. In munca de președinte, care i-a fost încredințată de adunarea 
generală a colectiviștilor, el s-a 
achitat cu cinste..."

...Pavel C. Dumitru nu-i de multă 
vreme președintele gospodăriei co
lective din Turbați. Au trecut doar 7 luni de cînd a fost ales în această 
funcție, dar roadele muncii lui de bun și priceput organizator în tre-

despre Pavel C. Dumitru, 
munca și comportarea aces- în viața de toate zilele. „Pa- 
Dumitru, a spus comunistul 
Pavel, e tinăr, are 34 de 
a dovedit multă însuflețire 

avute. Toate sarcinile 
le-a dus întotdeauna

burile gospodăriei colective au în
ceput să se vadă. La începutul aces
tui an, bunăoară, gospodăria colec
tivă, care împlinise cu puțin peste un an de la inființare, avea un sec
tor zootehnic nu prea dezvoltat. 
Taurinele, de pildă, numărau numai 
35 de capete, din care vaci cu lapte 
24. Sectorul porcine avea doar un 
număr de 15 scrofițe. In adunările 
generale, în ședințele consiliului de 
conducere care s-au ținut în lunile 
din urmă, Pavel C. Dumitru a pus 
cu regularitate problema dezvoltării

Am dublat producția de linădin an (aproape 240 zile), pășunea! necesară.Pentru perioada de iarnă am a si. gurat oilor fînuri naturale, trifoi șl borceag de bună calitate. De asemenea, am asigurat și cîte 2—3 kg siloz de porumb pe cap de oaie, sfeclă furajeră, completate cu concentrate (între 300—600 gr amestec de 20 la sută mazăre, 10 la sută ovăz, 40 la sută porumb și 30 sută diferite deșeuri de cereale).O grijă deosebită am acordat acordăm creșterii tineretului. în cest scop, mieii pînă la vîrsta

Festivalul cîntecului, jocului și portului din regiunea BucureștiDuminică. 23 septembrie, pădurea Pustnicul a găzduit tm finală a celui de-al 111-1 ea Festival al cântecului, jocului și portului popular din regiunea București. De dimineața și pînă seara tîrziu, peste 5.000 de artiști amatori — oameni ai muncii din unitățile agricole socialiste, din
a

CE SA CITIM:Eugen Barbu: „PRÎNZUL DE DUMINICĂ H

Mai bun, mul volum Barbu sînt ;, mai substanțial. în ulti- de nuvele al lui Eugen povestirile și nuvelele inspirate de război și de trecutul de luptă împotriva asupririi burghezo- moșierești. Realitatea dramatică a criminalei agresiuni împotriva oamenilor sovietici inspiră scriitorului pagini de intensă dezvăluire a putregaiului hitlerist și de condamnare a visurilor imperialiste de cotropire. Astfel cele două nuvele „O canistră cu apă” și „De-a viața și de-a moartea" arată procesele de conștiință ale unor ostași și ofițeri romini care înțeleg pe ce drum greșit au fost împinși. Moartea sublocotenentului Arsenie și împușcarea locotenentului genist de către proprii săi ostași („O canistră cu apă") semnifică — între altele — sancționarea celor oare refuză să înțeleagă adevărul sau, ca în cazul lui Arsenie, tare nu pot duce la capăt propria dorință de înnoire morală.Din mediul deschis deja în ro- inanul „Groapa", autorul a desprins cîteva pagini inedite ce refac chipul unei umanități necăjite dar nu lipsite de curaj și demnitate („Morcovii", „Franzeluța")., Țrecutul de mizerie.

fermitate și încredere în viitor oamenii muncii apare descris „Bătrânii" și mai cu seamă în moșul poem, cu atîtea valori simbolice „Prinzul de duminică" Păcat că în descrierea trecutului Eugen Barbu recurge uneori la un spectaculos sumbru și pe undeva vag naturalist, ca in poveștile „Înmonnînta- rea lui Dumitru Alexandru" sau „Domnișoara Aurica".Actualității, scriitorul îi consacră cîteva din schitele șt povestmle sale. Unele dintre ele sînt reușite ca „O călătorie cu autoca fet-expres“.

de în fru-

ii*, sau „Bj- Din păcate, altele alunecă intr-un fel de convenționalism pitoresc sau se rezumă la relatarea unor conflicte mărunte. („Patru pești", „Păunii").Așadar, sintetizînd, dacă a vărat că am fi dorit ca scriitorul să acorde o mai mare atenție problematicii inspirate din realitatea socialistă și că ne-ar fi bucurat evitarea unor accente nerealiste din paginile sale, despre trecut, tot așa de adevărat i" de creator alee că volumul „Prinzul de dum confirmă posibilitățile lui Eugen Barbu.

ade-

înfruntat cu H. ZALLIS
„Cum am obținut 4.290 litri lapte 

pe cap de vacă furajată44în această broșură apărută în Colecția „Din experiența fruntașilor în agricultură", în Editura Agrosil-
iC’JLR«Ă

«|

Vică, Simion Uscat, îngrijitor-mul- gător la gospodăria colectivă din fomuna Clinic, regiunea Hunedoara,
Mii IliB

ne arată cum s-a dezvoltat această gospodărie. El pune îndeosebi accent pe creșterea sectorului de animale. De asemenea, autorul ne prezintă realizările obținute de gospodăria din Cîlnic de la sectorul zootehnic. Cea mai mare parte a lucrării însă este consacrată felului în care sînt hrănite și îngrijite taurinele, și mai ales vacile în vederea obținerii de producții mari de lapte. Amănunte convingătoare ne sînt prezentate de Simion Uscat din experiența lui de îngriiitor-mulgător, despre felul în care și-a îngrijit și hrănit el vacile din grupa sa pentru a obține în medie pe cap d'e vacă furajată cîte 4 290 litri lapte.Reținem de asemenea, în ultima parte a lucrării, angajamentul pe care și l-a luat acest mulgător la Consfătuirea pe țară a țăranilor colectiviști din decembrie 1961, de a obține în acest an de la lotri de vaci pe care-1 îngrijește, o producție medie de 4 500 litri lapte pe cap de vacă furajată.Din broșură îngrijitoril-mulgători de vaci din gospodăriile colective au de învățat multe lucruri de folos muncii lor.

întreprinderile și instituțiile regiunii — < —.««itniți tn 22 coruri, 19 orchestre. 1* formații de dansuri, precum și zeci de soliști vocali și instrumentiști, și-au disputat primele locuri in această întrecere.In întrecerile festivalului, în diferitele lui faze, au participa*. 1.385 de formații artistice din regiune, cu circa 35.000 de artiști amatori. Ele au prezentat peste 4.500 de spectacole vizionate de aproape 700.000 de oameni ai muncii.Majoritatea corurilor prezentate la festival au cuprins cîte 150—200 persoane, iar numeroase echipe de dansuri au prezentat în scenă cîte 40—50 de perechi de dansatori O serie de formații nou organizate In regiune — fanfare sătești și grupuri vocale — au participat pentru prima dată la o întrecere de o asemenea amploare.(Agerpres)

sectorului zootehnic al gospodăriei. 
Jhn creșterea anima ria noastră rișrii. «u a*.
r.ea de fiec ei c găsit

elor, gospodă- 
toți colecti- 

cîștigat.-* spu- 
președinîele. Și ! în rândurile dm consiliul de conducere, ale tuturor colectiviștilor. Un 

prețios sprijin a primit președintele
colCCî • .rit dcire td 1
” € . € g ere

din partea organizației de partid. 
Așa se face că de la lună la lună 
sectorul zootehnic s-a dezvoltat tot 
mai. mult, ajungind în momentul de 
față la 104 taurine, din care vaci 
38 și aproape 100 capete porcine. A 
fost creată o nouă ramură, cea 
creșterii păsărilor; colectiva i 
acum 2.500 pui de găină.

Merite deosebite are președintele 
gospodăriei colective și în dezvol
tarea sectorului legumicol. In acest 
an gospodăria a cultivat legume și 
zarzavaturi pe o suprafață de 15 
hectare teren, din care irigate — 12 
hectare. Pînă acum din livrarea le
gumelor în baza contractelor înche
iate și din vînzare direct pe piețele 
orașelor gospodăria a realizat un 
venit de peste 400.000 lei.

— Ce ne puteți spune despre 
unele planuri de viitor în direcția 
dezvoltării gospodăriei colective ? 
l-am întrebat pe tov. Pavel C. Du
mitru.

— Și de acum încolo, vom da o 
atenție deosebită dezvoltării sectoru
lui zootehnic. Vrem ca în anul viitor 
numărul taurinelor să ajungă la 140 
de capete, iar cel al porcinelor la 
155. Multă grijă vom acorda creș
terii păsărilor. Am planificat ca în 
anul viitor să avem în jurul a 5.000 
de rațe. Posibilități în acest scop 
există, deoarece comuna noastră 
este așezată între lacul Snagov și 
rîul Ialomița. Apoi, vom mări mult 
și suprafața cultivată cu legume și 
zarzavaturi pe care vom extinde iri
garea.

Sînt planuri frumoase, pe care co
lectiviștii din Turbați cu siguranță 
le vor realiza. Au în fruntea treburi
lor gospodăriei, un om harnic, pri
ceput și bun organizator, pe comu
nistul Pavel C. Dumitru.

GH. BACIU

I a 
are

Printr-o bună organizare a mun- cii, colectivul gospodăriei noastre a luat încă din anul 1954 o serie de măsuri în privința creșterii ovinelor, cu scopul de a dubla producția de lînă pe cap de oaie tunsă.Deoarece oile de tip merinos transilvănean, care formau turma gospodăriei, produceau lînă puțină și cu firul scurt, am trecut la încrucișarea lor cu berbeci din rasa merinos de Stavropol, care au lina cu firul mai lung și dezvoltarea cor- porală mai mare decît a oilor locale, ceea ce asigură obținerea unei producții de lină mai mare. Pentru folosirea rațională a berbecilor a- melioratori am aplicat însămînțări- le artificiale, astfel că în scurt timp s-a reușit să se formeze o turmă care cuprinde numai ovine în generația I și a II-a, și încrucișate între ele.Paralel cu aceasta, ne-am bineînțeles, și de asigurarea și a adăposturilor necesare.Prin aplicarea acestor măsuri am izbutit să dobîndim rezultate frumoase. Astfel, producția de lină a crescut de la 4,1 kg lînă pe cap de oaie, cît s-a realizat în 1953, la 8,4 kg lină pe cap de oaie în acest an, de la un efectiv de 2319 oi tunse.în obținerea acestor importante succese un aport deosebit l-au adus maistrul Gheorghe Bolgar și colectivul de ciobani, din care amintim pe Nicolae Mădărășan, Gheorghe Chira și alții.Unul din factorii importanți care au contribuit la realizarea, în anul 1962, a unei producții de 8,4 kg lînă pe cap de oaie a fost asigurarea unei raționale baze furajere. Astfel. pentru perioada de vară s-a asigurat întregului efectiv de ovine masă verde provenită din pășuni sau din plante cultivate. începînd cu secară masă verde, care a fost__ T______ ____ __ ____  ____ __pășunată din luna aprilie, conținu- de oi, o producție medie pe oaie d( înd cu pășunea naturală, cu trifoi g,5 ” masă verde, mazăre și răpită în cultură dublă, otavă de finețe, po- rumbiști și apoi iar pășuni, și ter- minînd tot cu secara masă verde s-a asigurat ovinelor, o perioadă lungă

metise metiseocupat, hranei

lași a- de 3—4 luni primesc furaje concentrate și fin la discreție, iar mai tîrziu, pînă la vîrsta de 15 luni, cînd are loc prima tundere, primesc supli, mente de concentrate între 250— 600 grame.Toate acestea au făcut următoarele rezultate :
Indicele U/M

Prod, lînă/cap de oaie kg.Lungimea medie a șuviței cm.Greut. corporală medie (a oilor mame kg.Extinderea lî-nei

La Marotinul de Sus

Rodnică activitate culturală

Pentru cumpărătoriDe cîteva săptămini în satele Traian și Zănești, din raionul Bu- h-uși, prin grija consiliului de conducere al gospodăriei agricole colective s-au deschis două chioșcuri pentru deservirea locuitorilor acestor comune cu legume și zarzavaturi.De asemanea, prin grija conducerii cooperativei de consum din Ză- nești a fost deschis și un chioșc cu dulciuri și răcoritoare.La chioșcurile gospodăriilor agricole colective au fost vîndute produse în valoare de peste 30.000 lei, iar la chioșcul cooperativei s-au vândut pînă la această dată dulciuri și răcoritoare în lekToți vânzătorii chioșcurile lor să aprovizionate cu me, zarzavaturi, bună calitate, cu gat de dulciuri.

valoare de 12.800se străduiesc ca fie în permanență tot felul de legu- proaspete și de un sortiment bo-
ION AXINTE corespondent

I în aceste zile de început de toam- . nă am poposit pentru cîteva ore în . comuna Marotinul de Sus din raio- j nul Caracal. Ulițele satului fremătau 1 de viată. De undeva răzbătea zvon de cântec, iar în fața căminului cul- i tura! se întreceau în glume și rîsete ' o mulțime de flăcăi și fete, tineri și ; bătrini. O fi vreo sărbătoare — m-am gîndit. Mi-am cercetat calendarul. Nimic. totuși la Marotinul de Sus era sărbătoare. Din discuțiile purtate I cu oamenii am aflat că asemenea sărbători au loc foarte des la căminul cultural. Aici se prezintă diferite spectacole pentru cei mici, jurnale vorbite, tice ș.a.Activitățile culturale frumoasă la Marotinul oară, joile tineretului cu multă nerăbdare, aproape de toți tinerii din comună. După ce toată comuna a devenit o mare familie, consiliul de conducere al căminului cultural s-a gîndit la noi teme, care se pot adresa cu succes tineretului. De pildă, la una din joile rezervate tinerilor a fost dezbătută tema : „Modul de comportare a tînărului în societatea nouă", o temă pe marginea căreia s-a discutat foarte serios.In discuția tinerilor adunați într-o seară la căminul cultural, s-a răspuns prin nenumărate feluri la tema „Ce pot face eu ca utemist pentru gospodăria colectivă". Discuția aceasta a prilejuit introducerea în planul de muncă al căminului cultural a unei alte joi a tineretului, cu un alt conținut: „Cum ne înfrumusețămcomuna Și s-au găsit destule căi pentru aceasta. în seara aceea tinerii s-au hotărît să amenajeze un parc, activitate care a și început a doua zi.La căminul cultural, teatrul se des-

mari seri și cei tema-tradițieau ode Sus. Bună- sînt așteptate

La gospodăria agricolă de stat Cocargea ca și la 
gospodăria agricolă colectivă din satul Deleni, raionul 
Adamclisi, pe cîmp, există de mai multe zile porumb 
recoltat care stă strîns in grămezi, in loc să tie trans
portat și depozitat cu grijă, în vederea evitării risipei 
de boabe.

— Să mai spună cineva că dacă am lăsat porumbul pe cîmp, îl mal mănîncă șoarecii, ciorile™ Desen de C. CRĂCIUN

Infășoară după sistemul stagiunii, actuala staqiune s-au prezentat următoarele premiere : „Paznicul ștele- lor“, „Neamurile", „Rîsul pămîntului" și „Cremenea le știe pe toate”, iar în curînd, va urma o nouă premieră... Dar activitatea culturală nu se mărginește numai la teatru. Aci, la Marotinul de Sus adeseori dau reprezentații, pe scena căminului cultural, echipa de dansuri, formația corală și brigada artistică de agitație^Demn de relatat este și faptul că deși comuna Marotinul de Sus numără de-abia 320 de familii, totuși la căminul cultural se desfășoară a- proape în fiecare zi o activitate interesantă și s-au găsit destui tineri care să urce treptele scenei căminului cultural, făcîndu-se cunoscut! și prin comunele vecine cu ocazia spectacolelor prezentate îu deplasare.
CAROL BORA corespondent

Realizat1953 1962
4,1 8,4
6,5 7.8
38 49

slabă f.bună
Cu asemenea rezultate, beneficiile pe gospodărie au crescut mult realizînd, de exemplu, în 1961, suma de 390 lei de la fiecare oaie.Bizuindu-ne pe experiența dobîn- 'dită, ne-am propus ca în viitor să obținem de la un efectiv de 15.000kg lînă.IOAN inginer la G.A.S, DERȘIDANzootehnic șef Cărei, regiunea MaramureșRezultate bune în sectorul legumicol

Sub cerul de plumb al sfîrșitului 
de septembrie, numeroși muneitori 
recoltau roșii, ardei, rădăcinoase și 
alte legume și zarzavaturi. Mulți 
lucrau încă la întreținerea culturi
lor, iar cîțiva însămânțau spanacul 
ce va ocupa 40 de hectare.

— Anul acesta, mi-a • spus tov. 
Niculae Grosu, directorul gospodă
riei de stat Bragadiru, al 
tor legumicol îl vizitam, 
vat legume și zarzavaturi 
hectare. Ca urmare a 
tuturor lucrărilor la timpul optim și în cele mai bune condiții agro
tehnice, gospodăria noastră a obți
nut o serie de rezultate cu care ne 
mîndrim. Pînă la 20 septembrie 
1962, am livrat peste 3 500 tone de 
legume și zarzavaturi, din care 
2 245 tone roșii. După cum se vede 
recoltatul roșiilor continuă, astfel 
încît avem posibilități să realizăm 
2 800 de tone, față de planul de 
2 580 de tone. De pe 85 de hectare 
cu roșii timpurii am obținut o pro
ducție de peste 25.000 kg la hectar 
față de 20.000 kg cît a fost planifi
cat. Și la alte culturi planul de pro
ducție a fost nu numai îndeplinit, 
dar chiar depășit. De exemplu, în 
loc de 70 tone de cartofi noi am 
livrat 71 de tone, în loc de 32 de 
tone castraveți am livraț 52 de tone. 
La mazăre s-au obținut 5.000 de kg 
la hectar, cu 1.500 kg mai mult de
cît aveam planificat, la morcovi în 
loc de 18.000 kg la hectar, 
realizat 20.000 kg etc.

Aceste succese au contribuit ca în 
primul semestru al anului sectorul 
legumicol să aducă gospodăriei un 
beneficiu de peste 800.000 lei.

Stînd de vorbă cu fruntașii în pro
ducție ai grădinii de legume cum 
sînt brigadierii Ciucure Stan, 
Gheorghe Ionescu și ing. lulia Zuzu, 
am aflat că la gospodăria agricolă 
de stat Bragadiru, pe lingă res
pectarea întocmai a regulilor reco
mandate de agrotehnică, s-a dat 
multă atenție și extinderii mecani
zării la lucrările de întreținere a 
culturilor. în acest scop, răsadurile 
au fost plantate astfel încît să se 

asigure numărul necesar de plante

cărei sec
am culti- 
pe 330 de 
executării

s-au

la hectar, cu distanțe între rînduri 
suficient de mari pentru a permite 
prășitul mecanic mai ales la cultu* 
rile de roșii, varză, rădăcinoase.

Ca urmare a preocupării munci-' 
tarilor, tehnicienilor și inginerilor! 
pentru reducerea cheltuielilor de 
producție, pînă la 20 septembrie s-au făcut economii la baremul de 
cheltuieli de peste 500.000 lei. Anul 
acesta, de pildă, pe întreaga suprafață de 103 hectare cultivate cui 
roșii, în locul aracilor s-au folosit 
șpalieri care aduc economii de circa 8.000 de lei la hectar. Pentru a. 
se folosi cît mai rațional terenurile,! 
pe 70 de hectare s-au cultivat legume și zarzavaturi în cultură dublă. La culturile de varză, ărdei gras! 
și altele, s-a folosit sistemul de 
plantare în culise și în benzi, pen
tru a se cultiva și porumb pentru! 
boabe pe aceleași terenuri. Ca urmare, de pe o suprafață de peste 80 de hectare unde au fost și per-: 
dele de porumb s-au obținut, în a- 
fară de producția de legume res-l 
pectivă și 100 de tone porumb.

De la tov. Grosu am mai aflat că, 
pentru a se pune la îndemîna oa
menilor muncii din Capitală can-s 
tități cît mai mari de legume proas- I 
pete în timpul iernii, la gospodă
ria de stilt Bragadiru se vor realiza I 
culturi forțate pe 50.000 m.p., iar pe | 
alți 100.000 m.p. culturi extra-tim-1 
purii, foloșlndu-se în acest scopl toate terenurile care prezintă adă-1 posturi naturale. Pe aceste supra-1 
fețe se vor cultiva castraveți, ro-1 
șii, ceapă verde, ardei gras, salată I 
verde, pătrunjel și alte legume. I In scopul măririi posibilităților de I 
irigare pentru anul viitor se vor I 
construi la diferite brigăzi și 20 de I 
puțuri. Lucrările vor începe chiar I 
în cursul toamnei acesteia. |

De asemenea, gospodăria de stat I 
Bragadiru va acorda și pe viitor a- I 
celași sprijin multilateral și unor I 
gospodării agricole colective din îm- I prejjirlnii, cum sînt cele din Braga- I 
dirti, Sabaru, în scopul obținerii dei I 
cantități cît mai mari de legume, I

AL. RAICU

La S. Uf. T. Huși

NICI O BRIGADĂ SUB PLANMecanizatorii din stațiunea de mașini și tractoare Huși, regiunea Iași, au avut de executat în campania de vară un volum de lucrări echivalent cu 39.478 hantri. Sarcinile de plan au fost defalcate, la începutul muncilor de vară, pe brigăzi și pe fiecare tractor, indicîndu-se felul lucrărilor, precum și termenele de executare. La primirea sarcinilor de plan, mecanizatorii au analizat posibilitățile pe care le au pentru realizarea lor și, în funcție de ele, și-au luat angajamente concrete în întrecerea socialistă. Centralizate, angajamentele pentru depășirea sarcinilor de plan de către cei 8 mecani- zatori din brigada a XX-a, de exemplu. au totalizat 512 hantri, iar ale celor 15 mecanizatori din brigada a XIII-a — 1.200 de hantri. Angajamente că vor depăși sarcinile de plan cu sute de hantri și-au luat și alte brigăzi din acest S.M.T.Pențru aș îndeplini angajamentele luate, mecanizatorii din această stațiune au desfășurat larg întrecerea socialistă încă din primele zile de la începerea lucrărilor de vară. Lupta pentru îndeplinirea angaja, mentului și pentru primul loc în întrecere s-a accentuat însă în cursul lunii august, ultima lună din campania de vară. Dacă la decada din 30 iulie, mecanizatorii din brigada a XX-a realizaseră numai 67 la sută din plan, la sfîrșitul primei decade din august ei au ajuns la 109 la sută. Un asemenea salt au realizat și mecanizatorii din brigada a II-a (de la 64 la 105 la sută),

ca și cei din brigada a XIII-a (de la 59 la 92 la sută).în decada următoare, lupta pentru primul loc în întrecerea socialistă dintre brigăzi a fost și mai strînsă. In frunte s-au situat de as- tădată mecanizatorii din brigada a II-a, cu 126 la sută, pe locul doi cei din brigada a XX-a, cu 124 la sută, iar pe locul trei cei din brigăzile a XIII-a și a III-a, cu cîte 123 la sută. în ultimele 10 zile din campania de vară, mecanizatorii din brigada a XX-a (șef de brigadă T. Gheuca) și-au intensificat și mai mult eforturile. Ca urmare, la sfîrșitul lunii august ei au raportat îndeplinirea planului din campania de vară în proporție de 161 la sută, o- cupînd astfel locul întîi în întrecerea socialistă dintre brigăzi. Pe locul doi s-au situat cei din brigada a II-a (condusă de comunistul Va- sile Ciobîc) cu 155 la sută, iar pe locul trei mecanizatorii din brigada a XIII-a (șef de brigadă P. Maftei) cu 145 la sută.Obținînd asemenea rezultate, mecanizatorii din aceste brigăzi și-au depășit cu mult angajamentele luate în întrecerea socialistă. Mecanizato. rii din brigada fruntașă, de exemplu, au realizat 982 de hantri peste plan Și 470 hantri peste angajamentul luat. Cei din brigada a XIII-a au realizat 1.783 hantri peste plan și 583 de hantri mai mult decît s-au angajat. Cu mult peste angajamentul luat au realizat și mecanizatorii din brigăzile a II-a și a III-a. Cei 9.434 de hantri realizați peste sarci.

na de plan a stațiunii sînt edificatori în această privință. \Demn de remarcat este și faptul, că în S.M.T. Huși toate cele 20 de brigăzi de tractoare și-au îndeplinit și depășit sarcinile de plan în campania muncilor de vară.Succesele obținute de tori în campania de vară tregesc pe cele dobîndite vară (cînd planul a fost în procent de 112 la sută).La obținerea rezultatelor de pînă acum, un rol de seamă l-au avut ca. litatea bună a reparațiilor făcute în iarnă și pe parcurs, întreținerea exemplară a tractoarelor și mașinilor în timpul exploatării, controlul și îndrumarea tehnică permanentă din partea cadrelor de conducere și a celor tehnice, precum și colaborarea bună dintre brigăzile de tractoare și cele de cîmp ale gospodăriilor colective. întrecerea socialistă și popularizarea fruntașilor și-a a- dus, de asemenea, contribuția. Si a. ceste succese sînt cu atît mai valoroase cu cît condițiile de muncă ale mecanizatorilor de aici nu sînt dintre cele mai bune : terenuri în pantă, soluri grele, rază mare de activitate etc.în prezent, mecanizatorii din S.M.T. Huși desfășoară cu însuflețire cerea socialistă la executarea cilor de pregătire a terenului însămînțare a griului. Ei sînt rîți da . șj în campania munților de toamnă să Obțină rezultate tot atît de bune ca și în vară.

mecaniza. vin și în- în primă- îndeplinit

între- mun- și de hotă-
C. VASIA



Creșterea animalelor
de producție - izvor nesecat de venituri

UIIIIIIIIINDIIIIIIMIMIIHIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIMIIIIIIIIIIM

- Din experiența gospodăriei agricole colective din comuna Homorod, raionul Rupea -
r

Practica de producție a gospodăriilor agricole 
colective fruntașe dovedește deosebit de con
vingător cît de importantă și avantajoasă este 
creșterea animalelor. Prin valorificarea marelui 
număr de produse — lapte, carne, lină etc. — 
ce se obțin din zootehnie, gospodăriile colective 
își pot procura fondurile bănești de care au 
nevoie pentru investițiile de producție în sco
pul dezvoltării necontenite a avuției obștești. 
Deosebit de important este și faptul că produ
sele de origină animală, puțind fi valorificate 
în tot cursul anului, asigură permanent bani 
unităților, spre deosebire de produsele vegetale 
ce nu pot fi valorificate, și deci nu aduc bani, 
decît la anumite termene. Aceasta înseamnă că 
gospodăriile colective, dezvoltînd creșterea ani
malelor, își asigură în tot timpul anului posibi
lități de finanțare a investițiilor planificate prin 
planurile de producție.

Pe de altă parte, înlr-o măsură însemnată tot 
valorificarea produselor din zootehnie dă pu
tința unităților să repartizeze regulat membrilor 
avansuri bănești, ceea ce influențează pozitiv 
asupra cointeresării acestora de a participa per
manent la munca in gospodăria colectivă.

Creșterea animalelor prezintă și alte avan
taje. Este bine știut că cea mai completă ierti-

lizare a solului se obține prin aplicarea de îngră
șăminte organice. Gunoiul de grajd aplicat 
ogoarelor face posibilă obținerea de producții 
vegetale mari, producții care răsplătesc cu pri
sosință munca colectiviștilor. Sporirea produc
țiilor în sectorul vegetal, mai ales la culturile 
ale căror produse pot fi folosite și ca nutrețuri, 
îndeosebi porumbul, influențează direct asupra 
îmbunătățirii balanței furajere și deci, asupra 
sporirii efectivelor de animale și a creșterii 
producțiilor acestora.

Printre unitățile care și-au însușit o bună ex
periență în dezvoltarea sectorului zootehnic se 
allă și gospodăria colectivă din comuna Ho
morod, raionul Rupea, regiunea Brașov. Încă 
In acest an, colectiva din Homorod și-a realizat 
la speciile taurine și ovine încărcătura de 
male la suta de hectare prevăzută pentru 
1965.

Pe bună dreptate, colectiviștii de aici nu
sideră însă că posibilitățile de dezvoltare a 
sectorului zootehnic în gospodăria lor ar ti epui
zate. Gosoodăria luptă pentru a realiza, la toate 
soeciile de animale, sarcinile de plan pe care și 
le-a propus. Aceasta va contribui fără îndoială 
la creșterea continuă a puterii ei economice, iar 
munca colectiviștilor va fi tot mai bine răsplătită-

ani- 
anul

con- încă un grajd de vaci, al patrulea, va n în curîna terminat.

Comuniștii în frunte

Venituri mari
în tot cursul anului

Baza furajeră, 
problemă cheie

Așa cum ne-am propus prin planul de producție, gospodăria noastră va avea la sfîrșitul acestui an următoarele efective de a- nimale de producție: taurine 481 — din care vaci și juninci montate 231 — 1.756 de ovine (1.200 oi mame și mioare) și 217 porcine. Calculat la suta de hectare, aceasta reprezintă o încărcătura de 57,9 taurine, din care 27,8 vaci și juninci montate, 201 ovine și 25 de porcine.După cum se vede, la taurine și ovine am realizat o încărcătură destul de bună. Abia în ultima vreme am pus bazele creșterii porcinelor și nu încape îndoială că în scurt timp și acest sector va lua un puternic avînt.Dezvoltarea puternica a creșterii taurinelor și ovinelor are o explicație simpla: valorificarea produselor animaliere ne-a adus asemenea avantaje, încît colectiviștii s-au convins tot mai mult de foloasele obținute de pe urma sectorului zootehnic.Care sînt aceste foloase î Din totalul veniturilor bănești pe care am prevăzut sa le obținem în a- cest an, peste 56 la sută, adică 844.500 lei reprezintă veniturile din sectorul zootehnic. Aceștia sînt bani pe care îi primim a- proape numai din încheierea de contracte cu statul, cu alte cuvinte bani pe care ne putem bizui cu siguranța atunci cînd planificăm veniturile. lata deci principalul folos.Dar nu numai atît. Toată lumea știe ca în agricultura nici un alt sector de producție nu-ți poate a- duce bani în tot timpul anului așa cum ți-i aduce sectorul zootehnic. Și doar bani îți trebuie mereu: pentru avansurile bănești cuvenite colectiviștilor, pentru investiții. Aș putea da multe exemple de felul cum, lunar, vîn-

zarea produselor din zootehnie ne-a adus fondurile necesare. Bunăoară, noi am contractat sa predam la I.C.I.L. în 1962, 296.000 tri de lapte vaca. Pe măsură am livrat laptele — pînă la septembrie aproape 200.000 de tri — am încasat bani — lunar — în jur de 30.000 de lei. Tot, treptat am predat animale îngrășate — pînă la aceeași data, 52 de capete — totalizînd circa 20.000 de kg carne în viu. Și de aici am încasat 128.900 de lei. In iunie am vîndut la contract 1.842 kg de lîna, ceea ce ne-a adus alți a- proape 80.000 de lei. Din vînza- rea porcilor, aproape 10.000 kg carne în viu, am mai încasat pînă acum peste 83.000 de lei.Așa, luna de lună, gospodăria dispune de fondurile necesare a- coperirii diferitelor nevoi. Care sînt aceste nevoi ? O parte însemnată din banii încasați o folosim pentru a da avansuri bănești. A- semenea avansuri noi dam în fiecare luna — cîte 6 lei la ziua- muncă. De curînd am făcut un calcul și am ajuns la concluzia că din valorificarea restului de produse animale, cît și din vînzarea produselor vegetale, vom putea da colectiviștilor cite cel puțin 10 lei pentru o zi muncă, în afară, bineînțeles, de produse. După cum am arătat mai înainte, peste jumătate din banii dați ca avans provin din zootehnie.Sume mari de bani am alocat și alocăm fondului de bază, chezășia dezvoltării tot mai puternice a gospodăriei colective. Nu-

lice1li-

Acordăm

Numai din fonduri
! 
î

1 creșterii

Pentiu Înlocuirea anima
lelor de producție reformate, 
gospodăria folosește în prin
cipal prăsila proprie. în par
te, efectivele de taurine cresc 
și din cumpărări. Anul acesta 
au fost cumpărate 57 de vaci 
și 16 vițele. Valoarea lor, 
172.850 de lei, a fost achitată 
în întregime din fonduri pro-

Fermele noastre de animale s-au dezvoltat mult în ultimii ani. Numai taurine trebuie să avem la sfîrșitul acestui an 481 de capete. Dacă ținem seama că acum cinci ani aveam mai puțin de 80 de bovine, devine limpede cît de mult s-a dezvoltat la noi acest sector. Trebuie să arăt că aceasta a fost cu putință datorită grijii pe care conducerea gospodăriei și organizația de partid au acordat-o păstrării și îngrijirii tineretului animal.

câ menise con-

mai în acest an alocăm peste 200.000 de lei, ceea ce va face ca fondul indivizibil al gospodăriei noastre să treacă de 2.000.000 de lei. Alocînd fondului de bazâ bani în tot timpul anului avem putința ca permanent să facem importante investiții de producție. Numai acumulările în construcții însumează peste 580.000 de lei. La a- ceasta se mai adaugă valoarea prăsilei și creșterii în greutate a animalelor care este de aproape 290.000 de lei.Sînt dovezi care arată brii gospodăriei noastreving tot mai mult de importanța pe care o are dezvoltarea avuției obștești pentru creșterea propriei lor bunastarl.Nu de mult adunările generale ale gospodăriilor colective din Homorod și satul vecin, Mercheașa, s-au întrunit într-o ședință comună șl au hotărtt unificarea celor două gospodării. In acest fel posibilitățile noastre de sporire a producției în general și a celei animale, în special, cresc nemăsurat Gospodăria colectiva vecina dispune de o puternică bază furajeră, iar membrii săi au o veche tradiție în creșterea animalelor.Unificarea va însemna astfel un nou pas Înainte pentru dezvoltarea și mai puternică a sectorului zootehnic, sector atît de important în sporirea avuției obștești și creșterea bunăstării colectiviștilor. GHEORGHE WAGNER președinte

Fără o puternică bază furajeră nu 
poate fi vorba desigur, de o dezvol
tare corespunzătoare a sectorului 
zootehnic. Tocmai înțelegerea justă 
a acestui adevăr de către colectiviștii din Homorod explică rezultatele bune obținute de gospodăria colectivă de aici în creșterea animalelor.

De mulți ani, asigurarea unei puternice baze furajere a devenit pen
tru colectiviștii noștri o preocupare 
principală.

Amintesc că gospodăria are pînă în prezent numai taurine, 475 de capete, iar ovine 1.660. Pentru aco
perirea nevoilor de hrană ale animalelor, suprafața de teren destinată furajelor cultivate este relativ mică: 10 hectare sfeclă de zahăr 
cultivată pentru a fi folosită ca fu
raj, 60 de hectare porumb siloz, 76 
hectare lucernă, trifoi și borceag și 
25 de hectare porumb masă verde.

Aceasta înseamnă că mai puțin de 
a șasea parte din terenul de cul
tură este afectat producerii nutre
țurilor. De aici se desprinde ușor 
concluzia că baza furajeră corespun
zătoare este asigurată prin: 1) ob
ținerea la hectar a unor cantități de 
furaje cît mai mari și 2) folosirea 
cu chibzuință a acestora.

In timpul verii, animalele consu
mă masă verde pe pășune, dar și nu
trețuri cultivate: borceag, lucernă 
trifoi. Pășunea este foarte bine în
treținută, se aplică periodic lucrări 
de distrugere a arboretului de in
vazie, a cioturilor, distrugerea mușu
roaielor-, însămînțarea suplimentară. Prin rotație, pășunea este îngrășată cu gunoi de grajd. Faptul că se pă- șunează rațional, pe parcele, contribuie, de asemenea, la ridicarea 
fertilității solului pe pășune.

Pentru perioada de stabulație a 
animalelor, balanța furajeră este 
alcătuită cu multă grijă și răspun
dere. In această toamnă, asigurarea 
nutrețurilor ne-a pus probleme mai dificile, dat fiind condițiile mai puțin prielnice ca în alți ani. Dar cu unele eforturi, reușim să ne asigurăm în întregime necesarul de furaje. Ca și în anii trecuți, principalul nutreț în perioada de stabu- lație va fi silozul. Nu numai porum
bul, ci și alte plante insilozate. Po-

rumb am Insilozat aproape 600 de tone. Am mai însilozat cîteva va
goane de vrejuri de cartofi, în a- 
mestec cu porumb și resturi din grădina de legume. Acțiunea nu este 
încă încheiată. Pe măsură ce re
coltăm sfecla, însilozăm frunze ?» colete. Acest nutreț însumează circa 
30 de vagoane. Alte aproape 200 de tone reprezintă sfecla de zahăr cul
tivată pentru furaj.

La acest nutreț se mai adaugă co
cenii de porumb care, pentru mai 
buna lor valorificare, vor fi dați în 
hrana animalelor, tocați și saramu
rați.

Cu deosebită grijă s-au ocupat co
lectiviștii de recoltarea și conservarea fînurilor. Avem aproape 80 de 
vagoane recoltate, atît din fînețele 
propriu-zise, cît și de pe zonele dru
murilor șoselelor. Aceste fînuri sînt 
depozitate în șuri și fînare ridicate 
cu cheltuieli minime în anii din 
urmă. Cîțiva stîlpi de susținere, cu 
un acoperiș, asigură o foarte bună 
conservare a finului și astfel posi
bilitatea folosirii întregii cantități 
recoltate.

O dată baza furajeră asigurată, 
rămîne să ne preocupăm îndeaproa
pe de folosirea chibzuită a nutre
țului. In prezent, întocmim fișe cu- 
prinzînd rațiile de hrană ce trebuie 
administrate animalelor. Aceste fișe se întocmesc în urma acțiunii de 
individualizare a animalelor, ac
țiune cu prilejul căreia stabilim sta
rea fiziologică, de gestație, capaci
tatea de producție etc. a fiecărui a- 
nimal.

Toate aceste măsuri au drept scop 
menținerea unui material de pro
ducție viguros, capabil să dea pro
ducții tot mai mari.

Pentru acest an, gospodăria noastră și-a propus să obțină cîte 2.600 litri lapte pe cap de vacă furajată. Deși am avut condiții de furajare nu tocmai prielnice, această cifră va fi cu siguranță îndeplinită. Pînă la 1 septembrie, cantitatea de lapte obținută pe cap de vacă furajată a fost de aproape 1.900 de litri.Paralel cu asigurarea unei baze furajere' puternice, în gospodăria noastră colectivă s-a dat deosebită atenție recrutării și permanentizării cadrelor de îngrijitori-mulgători.Din cei 15 colectiviști-mulgători, aproape jumătate au o vechime în această muncă de peste trei ani. Unii sînt chiar de la înființarea sectorului taurin. Așa sînt, de exemplu, tovarășul Nicolae Pascu, mulgător cu o vechime în această meserie de 11 ani, frații Adami și Alexandru Piter, ambii cu o vechime de șase ani, Radu Gheorghe îngrijitor-mulgător de patru ani și alții.Fiind în această muncă de mulți ani, mulgătorii au ajuns să cunoască foarte bine animalele pe care le au în lot, le știu preferințele, capacitatea de producție și le îngrijesc ca atare.Acordînd atenție recrutării și permanentizării cadrelor de îngrijitori-mulgători, organizația de partid din gospodăria noastră a sprijinit totodată consiliul de conducere al gospodăriei în mobilizarea colectiviștilor din sectorul zootehnic la îndeplinirea sarcinilor de plan. Aici este organizată o grupă de partid compusă din patru comuniști. Pe baza planului' de muncă al organizației de bază, membrii de partid care lucrează în sectorul zootehnic se ocupă îndeaproape de problemele

muncii din sector, fac propuneri și participă nemijlocit la traducerea în viață a sarcinilor de producție ce revin acestui sector.Printre problemele de care grupa de partid de aici s-a ocupat îndeaproape este cea privind gospodărirea furajelor. Mai ales în condițiile acestui an, economisirea nutrețului, folosirea lui rațională, este o sarcină de primă importanță.Folosind exemple pozitive și negative, grupa de partid a discutat în două rînduri în lunile din urmă această problemă și a propus măsuri chibzuite de folosire a furajelor. Printre aceste propuneri, amintesc pe aceea referitoare la aplicarea pășunatului rațional pe parcele, metodă prin care se împiedică într-o măsură însemnată irosirea nutrețului verde.Strădania membrilor de partid din zootehnie de a fi fruntași în muncă, și deci exemplu pentru ceilalți colectiviști, reiese și din faptul că, pînă în prezent, producția de lapte cea mai mare au obținut-o comuniștii Alexandru Piter și Adam Piter.Pentru a ajuta pe îngrijitorii-mul_ gători și pe alți colectiviști care lucrează în sectorul zootehnic să-și însușească cît mai multe cunoștințe folositoare în munca lor, biroul organizației de partid a sprijinit conducerea gospodăriei în organizarea unui curs zootehnic cu durată de trei ani la care vor lua parte aproape toți îngrijitorii de animale. Membrii de partid vor participa cu toții la acest curs.
GHEORGHE COCIȘ secretarul organizației de bază P.M.R.

Normare chibzuită

IGHEORGHE ȘERBAN inginer zootehnic

>» >»>» Anul trecut, cu pri- > lejul revizuirii nor- £ melor de muncă și de retribuire, adunarea ;» generală a colectl- viștilor a hotărît a- >» șezarea mai justă a normelor în toate £ sectoarele de pro- ducție.*» Printre altele, s-a hotărît ca îngrijito- rii-mulgători să fie ? retribuiți astfel : în timpul verii, cînd vi- tele se află la pășu- £ ne, să se acorde cîte o zi-muncă pentru •» flecare 100 litri lapte ? muls, avînd 3,5 la sută grăsime. Retri- buirea la limita in- £ ferioară a recoman- >» dărilor din nor mato- rul orientativ este pe deplin justificată ți- nînd seama că, pe de

o parte, gospodăria și-a creat în decursul anilor o turmă de vaci cu capacitate de producție mare, iar pe de altă parte, datorită faptului că baza furajeră s-a îmbunătățit Continuu. Cu alte cuvinte colectiviștii—mulgători au tot ce Ie trebuie pentru a obține producții mari de lapte de la vacile pe care le au în grijă.Pentru perioada de stabulație a vacilor, norma de retribuire, pentru aceeași cantitate de lapte muls, a fost hotărîtă sub cea recomandată: 1,70 zile-muncă față de minimum 2 zile muncă prevăzute în normativ. Această hotă-

*c 
*erire este, de aseme- *c nea, justificată. Gro- pile cu siloz, fînare- ♦< le și șirile de paie se *c află în imediata ve- cinătate a grajduri- «< lor, iar prin Instala- rea adăpătorilor au- tomate în grajduri, *< adăpatul animalelor *c nu mai constituie o problemă. •<în prezent în graj- N duri se execută lu- £ crări de introducere \ a micii mecanizări Jț pentru aducerea fu- Ș rajelor și evacuarea «j gunoiului. *sFolosirea cît mai \ judicioasă a zilelor- •< muncă este un exem- piu demn de urmat, «c aceasta fiind una din *e căile importante de £ creștere a valorii zi-

lei-muncă.
*c

o deosebită atenție 
tineretului animal

Sătule, vacile au fost aduse în tabără.

In prezent avem în ferme 283 de capete tineret taurin, obținut de la' vacile gospodăriei. Acest- efectiv reprezintă, cum ușor se înțelege, o importantă bază de producție pentru anii viitori. Tăurașii îi creștem și îi îngrășăm pînă ajung la o greutate de circa 300 kg fiecare, iar vițelele le păstrăm pentru a mărț efectivul de vaci de lapte. Colectiviștii noștri au o veche tradiție in ingrășarea animalelor. De aceea am dat atenție acestei îndeletniciri deosebit de bănoase. De la începutul acestui an și pînă în prezent am livrat 52 de taurine îngrășate, iar pînă în decembrie vom mai valorifica încă 40 de capete.în ce privește femelele, dăm o deosebită atenție îngrijirii lor pentru a le putea repartiza în turma de bază în timp optim.Pe scurt, iată cum procedăm noi.Vreme de 3-5 zile după fătare, vițelul este lăsat în grija mulgătorului. în acest timp, vițelul consumă numai colastru. în anii din urmă, lăsam vițelul în răspunderea mulgătorului pînă cînd ajungea la vîrsta de 20 de zile. Această măsură îi crea mulgătorului anumite greutăți, dintre care cea mai însemnată era acefea că el, avînd plan de obținere și predare lapte, nu se putea ocupa cum trebuie de îngrijirea vițelului. Acum termenul de 3-4 sau 5 zile, cît vițelul rămîne la mamă, este apreciat după starea lui de sănătate, cît este de viguros. Indiferent dacă îl predă la sau la cinci zile, mulgătorul retribuit cu 5 zile-muncă. De se vede că el este cointeresat obțină un animal viguros, pe să-l predea cît mai repede.| De îngrijirea vițeilor, care repartizați în turme, după vîrstă.

trei
caresînt

se ocupă patru colectiviști. Pînă la vîrsta de 45 de zile vițeii _ sînt hrăniți cu lapte integral — cîte 7 litri zilnic de vițel. Spre sfîrșitul acestei perioade, laptele integral este înlocuit treptat cu lapte smin- tînit, păstrîndu-se însă aceeași cantitate. în scurt timp după trecerea celor 45 de zile, laptele degresat îl înlocuiește complet pe cel integral. Vițelul primește la 4 luni cite 8 litri lapte degresat, după care laptele i se înlocuiește treptat cu nutrețuri concentrate și fibroase pînă ajunge la virsta de șase luni. La această virsta este înțărcat. în perioada alăptării, vițelul primește laptele la biberon.în fiecare lună, noi cîntărim vițeii pentru a stabili sporul de greutate din luna respectivă. îngrijitorii sînt retribuiți ținînd seama de acest spor. Astfel, pînă la vîrsta de 6 luni a vițeilor, îngrijitorul primește lunar cîte 0,50 zile- muncă pentru fiecare 10 kg. spor. El mai primește, de asemenea, tot lunar, cîte 0,25 zile-muncă de fiecare vițel, pentru îngrijire. De cînd vițelul a împlinit șase lunipînă cînd femelele sînt datemontă, iar masculii sînt valorificați, aplicăm o singură normă de retribuire : lunar cîte 0,80 zile-muncă la fiecare 10 kg. spor de greutate.Acordînd atenția cuvenită păstrării și bunei îngrijiri a tineretului de prăsilă, noi am reușit să sporim continuu efectivele de animale de producție. Numai 12 la sută din animalele pe care le avem în ferme provin din cumpărări. Restul sînt din prăsilă proprie. Animale bine adaptate condițiilor noastre, capabile să dea producții tot mai mari.

Și la

ALEXANDRU KEREKES brigadier zootehnic

Un grup de mulgători fruntași împreună cu brigadierul zootehnic. De la stingă: Alexandru Piter, Marta Piter, Alexandru Kerekeș, Radu Gheorghe și Nicolae Pascu.Dar păsările?
După unele încercări timide de 

a crește păsări, gospodăria a- 
proape că a renunțat la dezvol
tarea acestui sector a cărei exis
tență, în oricare gospodărie, adu
ce avantaje de netăgăduit. Așe
zarea comunei chiar pe apa Ho- 
morodului, constituie un avantaj 
în plus care oferă gospodăriei po
sibilitatea să crească un mare 
număr de rațe și, mai ales, gîște.

Consiliul de conducere al gos
podăriei s-a gîndit la această po
sibilitate, dar măsuri practice 
încă nu .au fost luate. La colec
tiva vecină, cea din Mercheașa, 
recent unificată cu gospodăria 
din Homorod, există un nucleu de 
gîște. Folosind condițiile prielnice 
existente este necesar ca mem
brii gospodăriei să acorde aten
ția cuvenită și dezvoltării cores
punzătoare a creșterii păsărilor.

Se extinde experiența înaintată— Bucuroși de oaspeți ?— Bucuroși foarte, poftiți!...De cîteva ori în vara aceasta, deobicei duminica, colectiviștii din Homorod au primit oaspeți. Membrii altor gospodării colective aflate la început de drum, au venit aici dornici să afle, să învețe. De la Cuciu- lata, Hoghiș, Comana, Crihalma, Dăișoara au venit, de fiecare dată, cîte 50—60 de oameni.Fjrefte că Pe oaspeți îi interesa mult să vadă animalele, construcțiile destinate acestora, diversele instalații din ferme. Și într-adevăr, aveau ce vedea. Animale frumoase, bine îngrijite, în grajduri adapă- ton automate, fînare pline, silozuri din beton.întrebările curgeau una după alta. Cum sînt retribuită îngrijitorii- mulgaton, din ce se compune o rație, cît a costat grajdul cutare, ce materiale s-au folosit, ce furaje intră în balanța furajeră ?... Totul întrebat cu temei, dovadă a unor frămîntări mai vechi, frămîntări care acum își găseau răspuns.Zile de-a rîndul președintele gospodăriei din Homorod, tovarășul Gheorghe Wagner, a fost oaspetele colectiviștilor din Dăișoara și Ungra. De fiecare dată el a vorbit acestora despre munca din gospodăria al cărui președinte este, despre roadele acestei munci. împreună, gospodărește, cu creion și hîrtie, au discutat despre felul cum trebuie organizată munca, despre retribuirea colectiviștilor și alte asemenea teme.La unele gospodării, ca la cele din Lovnic și Mercheașa, spre exemplu, îndrumările și sfaturile președintelui colectivei din Homorod au fost urmate de „demonstrații practice", în felul lor originale. Cîtorva gospodării colective recent înființate, gospodăria din Homorod lera livrat animale de producție. In total au fost trimise altor unități 79 de juninci dintre exemplarele cele mai reușite.După cum se vede, colectiviștii din Homorod împărtășesc cu bucurie și altor unități agricole din experiența lor în creșterea animalelor, contribuind la ridicarea în scurt timp a tuturor gospodăriilor la nivelul celor fruntașe.



Din Uniunea Sovietica ACTUALITATEA INTERNAȚIONALA

ZORUL TOAMNEILa colțul roșu al taberei de cîmp a colhozului „Congresul al XX-lea al P.C.U.S.“ din raionul Novoukra- inski, regiunea Kiev, mecanizatorii s-au strîns ciotcă înaintea schimbului de seară și au adus vorba despre treburile curente de pe ogoare, despre onoarea de tractorist și de combiner și despre contribuția pe care trebuie s-o dea fiecare din ei la întrecerea socialistă a întregului popor în cinstea celei de-a 45-a aniversări a Marii Revoluții Socialiste din Octombrie.Mecanizatorii din brigada de tractoare a lui A. V. Ghitalov, de două ori Erou al Muncii Socialiste, mun. cesc în aceste zile cu rîvnă din zori și pînă-n noapte, căci acum au griji mai multe decît în oricare altă vreme a anului ; ei trebuie să și are, să și semene, dar mai ales să stringă la timp și fără pierderi recolta de porumb, sfeclă de zahăr și floarea-soarelui. Toate tractoarele, combinele și camioanele sînt folosite în două schimburi, iar unele agregate în trei.Peste noapte, tractorișitii Evgheni Iurcenko și Stepan Iliev din shimbul trei au făcut arături de toamnă, iar în zori tractoarele lor lucrau deja în lanurile de porumb. Camioanele și remorcile autobasculante, încărcate vîrf cu știuleți de porumb și cu masă verde tocată, se scurg unele după altele. Ele își încep drumul de pe masivul unde string recolta după metoda în grup com- binerii Piotr Tanțiura, Alexandr Kostiuk și Alexei Popovicenko. Mașinile pătrund ca într-un drum de pădure și dispar în marea verde- aurie a plantației. Porumbul a atins aici înălțimea de cinci metri. Fiecare plantă poartă cite doi-trei știuleți grei.

V. STOROJUK — O recoltă ca asța e anevoie de strîns — spune Alexandr Kos- noi am pregătit bine tehnice și apoi sîntem cu
„Cavalerii" războiului

tiuk. Dar mijloacele de multă vreme buni prieteni porumbul, avem o mare experiență.Că oamenii lui Ghitalov știu să folosească cu mare productivitate mijloacele tehnice o dovedesc faptele. Fiecare combină, de pildă, scoate zilnic din bunchere cîte 600-650 chintale de știuleți și cîte 2.500-3.000 chintale de masă tocată. Aceasta înseamnă o normă și jumătate. Brigada folosește cu chibzuială și mijloacele de transport. Camioanele și remorcile sînt încărcate în 8-10 minute ; operația de descărcare e mecanizată.în apropierea suprafeței de porumb se întinde, pe o suprafață de pește 500 hectare, plantația de sfe- Și aici, oamenii luiCU Și într-un „KS-3“ și ,.SKEM-3“, sfecla de pe o suprafață pină la 6 hectare. Recolta de sfeclă depășește 300 chintale la ha. O astfel de recoltă a fost obținută datorită aplicării unei noi tehnologii, cu un consum minim de muncă manuală, iar pe 240 ha nu s-a folosit deloc munca manuală.Zi și noapte nu mai contenește duduitul mașinilor și al motoarelor pe ogoarele colhozului , greșul al XX-lea al P.C.U.S.". tutindeni se lucrează de zor.Muncind cu deosebită rîvnă cinstea aniversării Revoluției Octombrie, oamenii lui Ghitalov au hotărit să termine in cel mai scurt timp toate muncile de eimp din perioada de toamnă.

clă de zahăr. . _______________ .Ghitalov lucrează de zor și multă rîvnă. Evgheni Peters Piotr Kurnosov recoltează schimb, cu combinele

.Con-Pre-indin

Printre proiectele de rezoluție propuse de Uniunea Sovietică la actuala sesiune a Organizației Națiunilor Unite, una dintre cele mai importante este aceea îndreptată împotriva propagandei în favoarea unui război nuclear preventiv. Un tur de orizont al vieții internaționale confirmă actualitatea majoră a unei a- semenea rezoluții a O.N.U.Intr-adevăr, în actualele condiții ale cursei înarmărilor nucleare, cînd datorită piedicilor puterilor occidentale nu s-a putut realiza la Geneva un progres în tratativele pentru încetarea experiențelor nucleare și realizarea dezarmării generale și totale, orice declarație sau propagandă în favoarea unui război nuclear preventiv ar încorda relațiile dintre state Ia un punct extrem de primejdios pentru destinele păcii. Nu se poate face abstracție în același timp de isteria războinică promovată de o serie de cercuri influente din S.U.A. în legătură cu Cuba sau cu rezolvarea problemei Berlinului occidental.O mostră, printre multe altele, a

ION MIHĂILEANU

duce unuicampaniei sistematice care se în S.U.A. pentru declanșarea război împotriva Cubei este articolul publicat în numărul său din 21 septembrie de revista de mare tiraj „Time“ (avînd ca director pe generalul Luce, unul din sprijinitorii americani ai lui Cian Kai-și) intitulat „Doctrina Monroe și Cuba comunistă11. în acest articol, după ce se discută pe o față și pe alta diverse posibilități de a distruge democrația revoluționară cubană, se ajunge la concluzia că unica soluție este — cităm : „o invazie directă a S.U.A. în Cuba efectuată cu suficientă forță pentru ca treaba să fie făcută viteza și eficiența unei Operații rurgicale".O asemenea invitație cinică laclanșarea războiului împotriva Cubei și, implicit, la aprinderea flăcării unui război mondial, se încadrează de la început pînă U sfîrșit în acea

cu chi-de-

Prin cîteva unități viticole 
din regiunea Ploiești

(Urmare din pag. I)10 septembrie, peste 2 vagoane

O lucrare căreia îi acordam
a a cuvenită

Datorită atenției deosebite pe care 
am acordat-o anul acesta lucrărilor 
agrotehnice în vii, am reușit să 
avem o producție bogată de struguri. 
Astfel, angajamentele luate de către 
colectivul gospodăriei noastre pri
vind depășirea sarcinilor de plan la 
struguri vor ii îndeplinite în între
gime.

La noi în gospodărie, culesul stru
gurilor de masă s-a început încă din 
luna august, livrînd pînă în pre
zent cantitatea de peste 160 tone de 
struguri. Recoltatul și livratul stru
gurilor de masă continuă cu inten
sitate 
masă

Din 
lunile 
gurilor în viile noastre este 
avansată, iată de anii precedent!- La 
laboratorul oenologic al gospodăriei 
s-au urmărit îndeaproape mersul 
coacerii strugurilor și creșterea în 
greutate a acestora. Culesul strugu
rilor de vin s-a început cu soiul 
Pinot Gris, care în urma ultimelor 
analize arată că a ajuns la un pro
cent de zahăr de peste 215 g. zahăr 
la litrul de must.

• Creșterea procentului de 
este urmărită în continuare și 
unde se observă că strugurii 
ajuns la cel puțin 200 g. zahăr 
litru, se începe culesul și viniiica- 
rea acestor soiuri.

Prelucrarea strugurilor se face în 
acest an la două centre de vinifica- 
tie mecanizate. Numai soiurile aro
mate se prelucrează cu prese ma
nuale.

La unul din aceste centre s-a in
stalat anul acesta o presă de tip 
P.S.M.H. 3, 4 (Independenta

în capacitate de 7000 kg struguri 
zdrobiți.

Lucrlnd ca numai 
căm 
rund 
sută.

i telul acesta. reușit 
tr-o singuri zi si vtniit- 

peste 3 vagoane struguri obtr 
un randament de peste 70 -'oIng. VTA PETRE director G.A.S. Lecrd- regiunea Argeș

din de struguri zilnic.Cu totul nesatisfăcător se desfășoară culesul strugurilor pentru vin și în gospodăriile colective din Ulmeni. Izvorul Dulce și Șaringa (din raza centrului Vinalcool Uimeai) ca și in cele din Sihlea, Tîm- boiești și Bogza din raza centrului Timboiești. în aceste gospodării, ca de altfel și in altele din raza acestor centre Vinalcool. nu se culeg ritmic cantitățile planificate a se vinifica zilnic Astfel în o seamă de gospodării colective se culege în unele zile cantități mult mai mari, față de cele planificate, iar în altele mult mai mid. La gospodăria colectivă din Șaringa. de exemplu, în loc de 13 vagoane planificate a se culege zilnic, s-a recoltat in zrua de 10 septembrie, data începerii culesului. doar 3.000 kg. în zrua de 11 septembrie abia 500 kg iar ia ziua de 15 septembrie numai 28K kg

un randament scăzut la vini- ba la supraaglomerarea cen- Vinalcool Ul-

sporită. Planul la strugurii de 
va ii cu mult depășit.

cauza căldurilor mari din 
iulie și august, coacerea sfru

ntai

zahdr 
acolo 

au 
la

- 7 -; ; i Sibiul
căreia i s-a construit un lin înălțat

Material recunoscut pentru furnizarea 
de coarde altoiîn urma zaioaăru vmeuitam »-c stabilii penteu ierare podgcm* t centru viticol în par.e somrua da masă si de vm ce urmează a se planta, precum si preporua care trebuie păstrată intre strugur- de vin și cei de masă Dacă de '.a minarea raionăzu cu fost gâs:’« soiuri noi, nx valoroase decît cele existente, acestea se vor ztroduce în cultură.Pepinieristilor le revine satana să producă material auteurx st ă_z soiuri productive. în acest scop e: voi trebui să-si asigure ma*»r.a' — necesar din plantat ue recunoeccte pentru furnizarea de coarde sita: Spre a putea fi recunoKvie ptaBta- țiile trebuie să prezinte in pai butuci autentici, bine dezvoltat: productivi.în plantațiile cu soiuri pure vor identifica si marca toti bu care sînt din alt soi deci: cel de bază. De asemenea, se vor consi-

SC

ba la ficat, trului. La centrul meni, de pildă, gospodăriile colective au adus în ziua de 14 septembrie 16.496 kg de struguri, iar în ziua următoare 127.092 kg. De asemenea, în ziua de 19 septembrie au adus 88.022 kg struguri, ca la 20 septembrie să predea 160.685 kg de struguri. Aceasta în timp ce cantitatea planificată a se primi și vitrifica zilnic este de 100.000 kg de struguri.în zilele de supraaglomerare, atelajele gospodăriilor colective care transportă struguri stau cîte 15-20 ore pînă le vine rîndul să predea strugurii. In ziua de 22 septembrie, la centrul Vinalcool din Ulmeni, de pildă, au stat zeci de căruțe cîte 15-20 de ore. pierzînd astfel prețioase de muncă.întirzierea la prelucrarea strugurilor este cauzată și de slaba organizare a muncii la centrele Vin- aleooL Nu rareori se intirzie cu prelucrarea strugurilor din cauza defecțiunilor ce se ivesc la prese, (așa cum se întimplă. bunăoară, la centrul din Ulmeni).Pentru a se evita în viitor situația arătată mai sus este necesar să se respecte de către gospodăriile colective planificarea dată, iar conducerile centrelor Vinalcool să ia măsuri pentru o bună organizare a muncii și o mai bună funcționare a întregului utilaj folosit ia vinifi- eațâe.în ultimele zile, ia podgoriile din regiunea Ploiești au căzut plot De asemenea, prognoza prevede pentru sfirșitul lumi septembrie și începutul lumi octombrie noi precipitate. precum și o scădere a tempera- turu. Aceste condiții sint prielnice aparttiei și extinderii mucegaiului, fapt ce va duce la diminuarea cali- cantitativă a recoltei de struguri Iată de ce este necesar ca producătorii viticoli să treacă cu toate forțele la culesul strugurilor pentru vtm respectind însă planificarea centrelor VmalcooL

ore

ni

si

propagandă periculoasă căreia trebuie să i se pună capăt printr-o rezoluție a O.N.U.In aceeași ordine de idei este interesant să semnalăm concluziile la care a ajuns trimisa specială a revistei franceze „L’Express", Nora Beloff, după o anchetă pe care a e- fectuat-o timp de cîteva luni în S.U.A. într-un ciclu de reportaje intitulat semnificativ „America : untul și tunurile sale", publicista franceză se declară alarmată de existența unui număr mare de grupări politice, al căror steag este anticomunismul cel mai feroce. Senatorul republican Barry Goldwater, care poate fi considerat pe bună dreptate urmașul fidel al lui Mc Carthy, afirma recent într-unul din manifestele sale că „lumea nu poate rămîne la infinit împărțită între comunism și libertate" (traduceți capitalism) ceea ce implică deghizat invitația la declanșarea războiului. Trimisa specială a revistei „L’Express*1 a asistat la o întrunire organizată de colegiul Harding (finanțat de miliardarii petrolului din Texas) la Arkansas, unde oratorii, ofițerii activi ai armatei S.U.A., acuzau pe președintele Kennedy că duce o politică... „de coexistență" în problemele internaționale.Revista „L’Express" ajungea la a- semenea concluzii semnificative : „Aceste mișcări politice extremiste (s-a calculat că există acum mai mult de o mie) au multe din caracteristicile fascismului european dinainte de război. Ca grupe de presiune, avînd componente fanatismul religios și ideologic, ele reușesc cîte o dată să paralizeze gîndirea națională asupra lumii moderne și ororilor războiului modern".Dacă adăugăm la primejdia pe care o reprezintă propaganda dusă de mișcările fasciste din S.U.A. declarațiile războinice ale diverșilor senatori americani și însăși politica o- ficială a S.U.A. care încearcă în momentul de față să organizeze un soi de embargou al țărilor din N.A.T.O. împotriva transporturilor spre Cuba, avem încă o dată imaginea necesității stringente de a se împiedica cursa intensificării războiului rece.în sfîrșit, pentru că atunci cînd se agită ultrareacționarii din S.U.A., în mod automat devin turbulenți naziștii din R.F.G., se semnalează că la Kassel, așa-zisul partid populist național german, de extremă dreaptă, reorganizat în luna iunie, care odinioară l-a ajutat pe Hitler să preia puterea în Germania, și-a ținut conferința de constituire, recomandînd o politică forte a Germaniei, împotriva tuturor. De asemenea, foști membri ai detașamentelor S.S. s-au adunat și ei Ia un congres la Saar- brucken, unde fostul general S. S. Felix Steiner a făcut apologia trupelor S.S. pe care le-a calificat ca ..trupe de elită”, „exemplu de eroism* șa.m.dToți acești vechi si noi apologeți ai războiului, lipsiți ce uzul rațiunii, ' uită că istoria contemporană a servit ! lecții aspre celor care au încercat să aprindă vilvătaia unei conflagrații mondiale, uită mai ales noul raport de forțe existente in lume, favorabil țărilor socialiste care apără cu consecventă pacea. Tuturor acestora trebuie să li se pună, dacă nu cămașa de forță, cel puțin călușul la gură, așa cum o reclamă realitatea internațională. Și in acest sens, proiectul de rezoluție al Uniunii Sovietice, care a fost primit pozitiv de multe țări reprezentate la O.N.U., aduce mari servicii cauzei păciL
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Să folosim numai semințe
de soi

ri Ttbcsl Greaua. cunos- prodaeezoa »uug-:_=: da parii ai «x&otiațaru. la
(Urmare din pag. 1)loroase, care au fost recunoscute în acest scop.De asemenea, este recomandabil ca fiecare unitate să însămînțeze 2—3 soiuri de griu, amplasate in funcție de fertilitatea solului, de planta premergătoare, de îngrășă- mintele și lucrările aplicate, de cerințele biologice ale fiecărui soi etc. în felul acesta se valorifică mai bine fertilitatea solului, însușirile soiurilor și se obțin producții ridicate și constante.înainte de însămînțare, sămînța de soi trebuie să fie tratată împotriva bolilor criptogamice cu substanțe antimălurice, folcsindu-se doze de 200 gr la 100 kg semințe în cazul preparatelor Germisan, Abavit ele și doze de 150 gr la 100 kg semințe în cazul folosirii preparatului Grancdin. Este foarte important ca tratarea semințelor să se facă corect și să se amestece cit mai bine sămînța cu substanța antimălurică. Această operație se va face numai cu ajutorul porzolatoarelor, și nicidecum în cutia mașinii de semănat.Este necesar, de asemenea, să se dea atenția cuvenită normei de însămînțare (cantitatea de sămință la hectar), astfel ca să se asigure o densitate optimă la unitatea de suprafață. Cantitatea de sămință dată Ia ha diferă de la un soi la altul după mărimea bobului și puterea de înfrățire, după planta premergătoare, condițiile de umiditate etc. Nor- m? de însămînțare se calculează ți- nînd seama de densitate, greutatea absolută și valoarea culturală a seminței (sămință utilă).Tehnicienii din unități trebuie să se îngrijească de reglarea corectă a semănătorilor pentru a însămînța cantitatea de sămință rezultată din calcul și să controleze dacă se asigură această normă. în caz contrar, se ajunge fie la semă-

naturi prea rare, fie prea dese, ceea ce nu este de doritînsămințarea trebuie si se facă intr-un termen scurt fără greșuri, într-nn teren rînd seminței tiv.Aplicînd in măsuri legatelor de soi. vom contribui la obținerea de producții sporite de griu in anul care vine.

bine pregătit uirn- un bun pat germina-practică aceste riteva de folosirea semințe - Ing. ION A1MÂȘESCLcercetător U Stațiunea experimentala hortiviticolăGreaca, raiesul Oltemta
In primele zile

(Urmare din pag. 1)

ziat la executarea arăturilor, spunea 
tov. ing. Zamfirescu.

Pe parcelele de curind eliberate, 5 tractoare arau cu spor. Ceva mai 
departe, spre sat, tractoristul Florea 
Macamete lucra la tăvălugii, Ion 
Boată și Constantin Pituț la discuit, iar Florea Țoe la gripat.

Am verificat împreună cu directorul S.M.T.-ului și cu inginerul gos
podăriei calitatea lucrărilor. Amîn- 
doi erau mulțumiți atit de adinci- 
mea la care se executa arătura, de 
lucrul făcut cu discuitoarele și gra
pele stelate. Pămintul era bine mă- 
runțit. Seminței i se pregătea un 
bun pat germinativ.

Ne-am dus apoi la tarlalele unde 
tractoriștii Ștefan Criveanu, Mir
cea Geoloaica, Nicolae Ionașcu și Ion 
Lăzărică, ajutați de mînuitorii 
Gheorghe Bigea, Florea Ninu, Con
stantin Cătăneanu și Ionică Constan
tin, lucrau la semănat. Mașinile 
bine puse la punct executau o lu
crare bună. Se însămînța la adinci- 
mea de circa 8 cm.

— Ce soi folosiți și ce cantități 
de sămință dați la hectar ? între
bă tov. Coconoiu, directorul S.M.T.- 
ului.

— Am început cu soiul nr. 301,

din care rom însămînța 600 de hectare, adică cea mai mare suprafață, spuse inginerul agronom. Cîte 300 de hectare vom semăna cu Scoros- peica și Scn-Pcr'.ore. iar 400 de hec- 
ta-e vor fi inscminfate cu soiul Be- zostaia. Sînt soiurile de mare pro
ductivitate care pe terenurile noas
tre au dat cele ma-, bune producții. Dăm cite 220 kg sămință la hectar. A rină în vedere că am fertilizat 
pînă in prezent solul cu 4.100 tone gunoi de grajd și cu 30 tone super- 
fosfat, stntem siguri că la anul vom 
dobîndi o producție hună de griu.

...In ceea zi am trecut și pe la brigăzile de tractoare din Galicea Mare și Bcilesti. Și aici tractoriștii înce
puseră însămințatul griului. Colec
tiviștii erau mulțumiți de calitatea 
lucrărilor făcute.

A doua zi, dispecerul stațiunii, tov. 
Alexandru Popov, mi-a spus că la 
Rost se și însămînțaseră 56 hectare, 
adică în medie cîte 14 hectare de 
fiecare semănătoare. Față de rit
mul în care se desfășoară lucrările și de măsurile luate, așa după cum 
m-a asigurat tov. director Coconoiu, în raza de activitate a S.M.T.-ului 
Băilești, însămînțările în cele 19 gos
podării colective (peste 21.000 hec
tare) se pot termina în circa 12 zile 
lucrătoare.
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LOZ IN PLIC
și obiecte !
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UN SORTIMENT BOGAT 
DE ARTICOLE DE 
MAROCHINARIE 
GĂSIȚI DE VINI ARE 
LAMAGAZNE1E
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se pot obține numeroase 
premii în bani

Vreți să cîștigați un 
„MOSKVICI‘9 Jucați cu regularitate

l la LOZ ÎN PLIC
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Nu folosiți butelia încalzind-o 
suuținînd-0 în poziție or/zonțdlo.
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